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„Szanowni Mieszkańcy gminy Nowa Sól, drodzy czytelnicy Naszych Wieści! Nasza gmina położona jest na terenie 
Środkowego Nadodrza, jej terytorium jest bardzo rozległe, na pół przecięta jest przez rzekę Odrę, a na mapie regionu 
przypomina wyglądem „włoski but”. Składa się z aż 24 miejscowości i 18 sołectw – jak żadna gmina w powiecie. 
Nie ułatwia nam to realizacji inwestycji z uwzględnieniem każdej z nich i jest ogromnym wyzwaniem dla mnie jako 
włodarza gminy, jak również dla całego zespołu pracowników. Mamy w gminie większe i mniejsze miejscowości i 
każdego roku staramy się nie pomijać żadnej z nich, każdy rok jest też inny. Wszystko zależy od potrzeb mieszkań-
ców, dostępnych środków i ogłaszanych naborów na dofinansowanie. Czasami trzeba też podjąć ciężką decyzję, którą 
miejscowość uwzględnić w pierwszej kolejności, a którą odłożyć w czasie. To są tzw. trudne momenty w zarządzaniu 
gminą, ale jak mówi pewne przysłowie – co się odwlecze, to nie uciecze. Wspieramy się również budżetem sołectw, bo 
dobre relacje z sołtysami pozwalają na planowanie drobniejszych zadań. W zakresie realizacji 
tzw. małych projektów współpracujemy ze Stowarzyszeniem Kraina Lasów i Jezior – Lokalna 
Grupa Działania, co daje nam ogromną szansę na rozwój wszystkich miejscowości. Choć te 
projekty nie są duże w porównaniu do tych rządowych, to oznaczają dla nas bardzo wiele. Po-
zyskujemy również większe dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego, Lubuskiego Urzędu 
Wojewódzkiego, Lubuskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, z Ministerstw oraz z 
wielu innych źródeł. Czytając zarówno aktualny numer naszej gazetki, jak i poprzednie wy-
dania, mają Państwo szansę przekonać się o tym, że jest w naszej gminie naprawdę wiele do 
zrobienia, a co najważniejsze - sukcesywnie dążymy do poprawy warunków życia w naszej 
Małej Ojczyźnie, mimo kłód rzucanych nam często pod nogi przez niektóre osoby. Pragnę 
w tym miejscu podziękować wszystkim, którzy nas wspierają i kibicują naszemu zespołowi. 
Życzę Wam miłej lektury, spokojnego odpoczynku podczas wakacji i szczęśliwych podróży.”

Wójt Gminy Nowa Sól
/-/ Izabela Bojko

(ciąg dalszy na stronie 3.)

WIELKIE OTWARCIE LEŚNEJ ENKLAWY W CIEPIELOWIE
12 czerwca br. odbyło się długo wyczekiwane przez 
mieszkańców Ciepielowa oficjalne otwarcie dworu 
„Leśna Enklawa”. Uroczystość rozpoczęła się powi-
taniem przybyłych gości przez Wójta Gminy Nowa 
Sól Panią Izabelę Bojko, symbolicznym przecięciem 
czerwonej wstęgi oraz poświęceniem obiektu.

Uroczystego przecięcia wstęgi dokonali wspólnie (na zdj. od lewej) Sołtys 
Grzegorz Osiecki, Wójt Izabela Bojko, wykonawca robót budowlanych Jerzy 
Wagner, Radna Danuta Syćko oraz projektantka wnętrz Marta Kowaliczek.

W tym wyjątkowym 
dniu nie zabrakło licznie 
zgromadzonych mieszkań-
ców oraz zaproszonych 
gości - wykonawców in-
westycji i przedstawicieli 
lokalnej społeczności. Na 
uroczystość przybyli: ge-
neralny wykonawca robót 
budowlanych Pan Jerzy 
Wagner Wagner Factory, 
projektantka wnętrz Pani 
Marta Kowaliczek, dorad-
ca oraz sprzedawca mate-
riałów wykończeniowych 
wnętrz Pani Beata Kowali-
czek, Radna Sejmiku Woje-
wództwa Lubuskiego Pani 
Małgorzata Paluch-Słowiń-
ska, Skarbnik Gminy Pani 

Justyna Antecka-Klimek, 
Przewodniczący Rady 
Gminy Nowa Sól Pan Ra-
dosław Kołpaczek, Sołtys 
Wrociszowa Pani Beata 
Boś, Radna z okręgu Nowe 
Żabno Pani Danuta Syćko, 
Sołtys Nowego Żabna Pan 
Przemysław Ficner, Sołtys 
Ciepielowa Pan Grzegorz 
Osiecki, Dyrektor Zespołu 
Edukacyjnego w Lubięci-
nie Pani Ewa Drozdowska, 
Dyrektor Szkoły Podstawo-
wej w Lubieszowie Pani 
Beata Artwińska, proboszcz 
parafii pw. Świętej Rodziny 
w Lubieszowie ks. Robert 
Tomalka oraz pracownicy 
Urzędu Gminy.

Wykonawcy, którzy na 
etapie realizacji inwestycji 
dokładali wszelkich starań, 
aby „Leśna Enklawa” speł-
niała warunki obiektu o jak 
najwyższym standardzie, 
otrzymali od Pani Wójt pa-

miątkowe podziękowania 
oraz kosze z lokalnymi pro-
duktami od Winnica Kinga. 
Podziękowania w stronę 
włodarza gminy  w imieniu 
wszystkich mieszkańców 
złożył Sołtys Ciepielo-
wa  „Jesteśmy wdzięczni, 
że nasza miejscowość w 
końcu została zauważona 
i doceniona przez władze 
gminy”  - powiedział Soł-
tys Grzegorz Osiecki, po 
czym zainicjował wspólne 
odśpiewanie „sto lat”.

„Ciepielów był dotych-
czas miejscowością zapo-
mnianą przez poprzednich 
wójtów i radnych. Nieje-
den radny czy mieszkaniec 

gminy nie wiedział nawet 
gdzie leży ta malownicza 
wieś, niczym nie odbiega-
jącą od pozostałych miej-
scowości naszej gminy, 
zlokalizowana pomiędzy 
Wrociszowem a Nowym 
Żabnem. To historyczny 
moment powstania miej-
sca, które trudno nazwać 
świetlicą. Powiedziałabym, 
że jest to dwór „Leśna En-
klawa”. Mam nadzieję, że 
odbędzie się tu niejedno 
wesele naszych mieszkań-
ców, tak jak było to już 
zapowiadane w pewnym 
artykule „Naszych Wie-

Mieszkańcy Ciepielowa licznie przybyli na otwarcie długo wyczekiwanej „Leśnej Enklawy”
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ABSOLUTORIUM DLA WÓJTA
28 czerwca br. w 

sali wiejskiej w No-
wym Żabnie odbyła się 
XXVII zwyczajna se-
sja Rady Gminy Nowa 
Sól, podczas której 
radni podjęli uchwa-
łę o udzieleniu Pani 
Wójt Izabeli Bojko 
absolutorium z tytu-
łu wykonania budżetu 
Gminy Nowa Sól za 
rok 2020. Zdecydowa-
na większość radnych 
opowiedziała się za 
udzieleniem wotum 
zaufania. Głosowanie 
oraz pozytywnie zaopi-
niowane sprawozdanie 
z wykonania budżetu 

Przedstawiciele Rady oraz dyrektorzy szkół podziękowali Paniom Wójt oraz 
Skarbnik za udaną współpracę na rzecz mieszkańców gminy wiejskiej.

(ciąg dalszy ze strony 2.)

ści”, bankiet czy sylwester. 
Obiekt ma służyć do przyj-
mowania oficjalnych gości, 
z którymi to właśnie tutaj 
będą organizowane waż-
ne spotkania i rozmowy, 
istotne przede wszystkim 
pod kątem rozwoju gminy 
i dostępny będzie także do 
użytku naszych placówek 
oświatowych.” – powie-
działa Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko.

Dobrą współpracę z 
Gminą podkreślił sam wy-
konawca Pan Jerzy Wagner 
– „Budowa Leśnej Enkla-
wy wymagała od nas spo-
rego zaangażowania, była 
realizowana w trudnym 
okresie pandemii, ale mu-
szę powiedzieć, że współ-
praca z Panią Wójt i z Gmi-
ną przebiegała wzorcowo i 
bez żadnych zarzutów”.

Po przemowach, zebrani 
goście zostali poczęstowa-
ni lampką szampana oraz 
tortem. Kolejnym punktem 
programu było zwiedzanie 
obiektu, a tuż potem miała 

miejsce druga część impre-
zy, która odbyła się na tere-
nie rekreacyjnym „Leśnej 
Enklawy” i miała formę 
festynu z licznymi atrakcja-
mi, zabawami oraz anima-
cjami dla dzieci. Na boisku 
rozegrano mecz towarzyski 
Ciepielów-Ukraina. Wszy-
scy zawodnicy otrzymali 
pamiątkowe medale.

Budowa „Leśnej En-
klawy” rozpoczęła się we 
wrześniu 2019 r. Koszt in-
westycji wyniósł blisko 4 
mln zł brutto – środki finan-
sowe pochodziły z budżetu 
gminy i budżetu państwa. 
Budynek przedstawia się 
naprawdę imponująco, 
nie tylko z zewnątrz, ale 
również w środku. Naj-
ważniejsze pomieszczenie, 
tj. sala główna pomieści 
ponad 120 osób. Na jednej 
ze ścian wewnętrznych zo-
stał wykonany leśny pejzaż 
jako motyw bezpośrednio 
nawiązujący do nazwy 
„Leśna Enklawa”. W są-
siedztwie sali znajdują się 
m.in. hol, pomieszczenia 

Jednym z punktów programu było zwiedzanie obiektu

Wójt oraz wykonawcy na wspólnym zdjęciu 
przed budynkiem „Leśnej Enklawy”

Sołtys Ciepielowa złożył podziękowania 
w imieniu wszystkich mieszkańców W drugiej części imprezy odbył się mecz piłki nożnej Ciepielów-Ukraina

higieniczno-sanitarne, za-
plecze kuchenne, kotłow-
nie, pomieszczenia po-
rządkowe, magazyny oraz 
miejsca stworzone z myślą 
o odpoczynku dla tych, któ-
rzy będą chcieli chwilę ode-
tchnąć od gwaru i muzyki. 
Przeszklone wyjście z sali 
głównej prowadzi na taras, 
z którego można udać się w 
stronę placu zabaw, siłowni 
napowietrznej, drewnia-
nej altany czy ogniska. Na 
terenie za budynkiem zo-
stało wyznaczone również 
miejsce na imprezy plene-
rowe. Całość wykonawca 
połączył zespołem utwar-
dzonych chodników. Nie-
wątpliwym atutem obiektu 
jest możliwość obejrzenia 
okolicy z tarasu znajdują-
cego się na piętrze. Stamtąd 
rozpościera się widok na 
panoramę Ciepielowa oto-
czoną leśną enklawą. Mot-

za poprzedni rok przez 
Regionalną Izbę Ob-
rachunkową i Komisję 
Rewizyjną Rady Gmi-
ny oznaczają stwier-
dzenie prawidłowości 
działania finansowe-
go samorządu, a tak-
że potwierdzają dobrą 
i owocną współpracę 
między organami.

Wójt podziękowała 
radnym za udzielone 
absolutorium i przyję-
cie „Raportu o stanie 
gminy za rok 2020”, a 
także współpracowni-
kom - za ich wkład w 
wykonanie zadań.

Pana Mirosława Wojt-
czaka z Jodłowa, któ-
ry dnia 13 czerwca br. 
wygrał wybory uzupeł-
niające do Rady Gminy 
Nowa Sól i tym samym 

objął funkcję po rad-
nej Barbarze Gawro-
niak. Wyboru dokonali 
mieszkańcy Dąbrowna, 
Okopca, Jeziornej, Jó-
zefowa i Jodłowa. 

Podczas sesji odbyło 
się również zaprzysię-
żenie nowego radnego 

to przewodnie gminy „Tu 
spełniają się marzenia” po 
raz kolejny znalazło swoje 
odzwierciedlenie w rzeczy-

wistości i jak się okazuje, 
w gminie wiejskiej Nowa 
Sól nie ma rzeczy niemoż-
liwych!
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OTWARCIE DRÓG W NOWYM ŻABNIE

PUNKT WIDZENIA ZALEŻY OD PUNKTU SIEDZENIA

W uroczystości ofi-
cjalnego przecięcia wstę-
gi wzięli udział: Wójt 
Gminy Nowa Sól Pani 
Izabela Bojko, generalny 
wykonawca dróg Pan Jó-
zef Fuchs, dyrektor tech-
niczny inwestycji Pan 
Bogdan Bojdak, Prze-
wodniczący Rady Gminy 
Pan Radosław Kołpa-
czek, Radna Pani Danuta 
Syćko oraz Sołtys Nowe-
go Żabna Pan Przemy-
sław Ficner. Wśród go-
ści obecny był również 
ks. proboszcz Andrzej 
Oczachowski, który do-
konał poświęcenia nowej 
drogi, a także mieszkań-
cy Nowego Żabna.  „O 
drogi długo zabiegali 

mieszkańcy, jak również 
Sołtys i Radna Pani Da-
nusia. Niestety historia 
tej inwestycji pokazuje, 
że realizowanie takich 
zadań w naszej gminie 
nie należy do łatwych. 
Na szczęście udało nam 
się i dziś oficjalnie mo-
żemy oddać do użytku 
drogi, które z pewnością 
poprawią komfort ży-
cia w Nowym Żabnie. Z 
obu stron miejscowości 
prowadzą do parku i ko-
ścioła, czyli do najważ-
niejszych jej punktów. 
Wreszcie zniknie zmora 
podążania ulicą pełną 
kałuż i błota. Dziękuję 
wykonawcy za facho-
wą i przedterminową 

W Przyborowie trwa 
wielomilionowa inwe-
stycja. Zakończyła się 
już budowa ul. Długiej, 
trwa budowa ul. Polnej 
oraz przygotowanie pod 
budowę ul. Szkolnej. 
Niestety przy tej ostat-
niej pojawił się konflikt 
interesów. Część miesz-
kańców wstrzymała 
inwestycję argumentu-
jąc swoje zachowanie 
ochroną dębów. Projekt 
przewidywał wycinkę 
drzew pod budowę dro-
gi, zatoczki autobusowej 
oraz placu apelowe-
go. Gdy firma ruszyła 
z realizacją zadania o 

1 lipca br. w Nowym  Żabnie miało miejsce oficjalne otwarcie nowo wybudowanych 
dróg gminnych. Inwestycja w całości została zrealizowana ze środków pochodzą-
cych z budżetu gminy. Jej koszt wyniósł ponad  2 mln 600 tys. zł.

realizację inwestycji, a 
mieszkańcom za okaza-
nie zrozumienia i cierpli-
wość. Jak wszyscy teraz 
widzimy, opłacało się!” – 
powiedziała Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko. 
„Muszę powiedzieć, że 
współpraca z Panią Wójt 
układała się idealnie. 
Mieszkańcy również nie 
zawiedli, nie byli proble-
mowi jak to nieraz bywa 
przy takich zadaniach. 
Cierpliwie przyglądali 
się pracom i zawsze wi-
tali nas z uśmiechem.” 
– powiedział wykonawca 
Pan Józef Fuchs. 

 Inwestycja objęła 
budowę jezdni dróg, 
chodników, oświetlenia, 

zjazdów na drogi we-
wnętrzne, zjazdów indy-
widualnych do działek 
sąsiadujących z pasem 
drogowym, stanowisk 
postojowych wraz z 
zajezdniami manew-
rowymi, odwodnienia 
drogowego, przyłączy 
wodociągowych i ka-
nalizacyjnych. Przypo-
mnijmy, 10 września 
ubiegłego roku Gmina 
zawarła umowę na wy-
konanie powyższego za-

dania z Konsorcjum firm 
FUCHS R.J.K. Sp. J. z 
siedzibą w Nowej Soli i 
Budownictwem Drogo-
wo-Sanitarnym FUCHS 
Sp. z o.o. (Partnerem) z 
siedzibą w Głogowie. In-
westycja została podzie-
lona na 3 etapy, wszyst-
kie miały zakończyć się 
pod koniec listopada br., 
jednak sprawna realiza-
cja inwestycji pozwoliła 
na dużo wcześniejsze od-
danie dróg do użytku.

Oprócz nowych dróg, mieszkańcy zyskali 
chodniki, podjazdy i oświetlenie

Nowy parking przed kościołem Uroczystość otwarcia drogi miała miejsce nieopodal „Parku Ptasia Ostoja”

Przyborowie zrobiło się 
głośno. Grupa miesz-
kańców zebrała się, by 
wstrzymać inwestycję, 
twierdząc, że o wycince 
drzew nie było mowy. 
Czy tak było napraw-

dę? W lutym ubiegłego 
roku, Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko zor-
ganizowała spotkanie z 
mieszkańcami, Sołty-
sem, Radnym z Przy-
borowa, Przewodniczą-

cym Rady Gminy oraz 
pracownikami urzędu i 
wykonawcą. Uczestnicy 
zebrania nie tylko mogli 
zapoznać się z planami, 
ale przede wszystkim 
podzielić się istotnymi 
od strony użytkownika 
dróg spostrzeżeniami 
oraz zawnioskować uwa-
gi, które w tamtej fazie 
inwestycji miały jeszcze 
szansę na uwzględnienie 
w projekcie. Poza tym 
Gmina dała możliwość 
osobistego zajmowa-
nia stanowiska w spra-
wie przebudowy dróg 
jeszcze przez następne 
dwa miesiące. Podczas 

spotkania mieszkańcy 
zostali poinformowani 
o tym, że w związku z 
realizowaną inwestycją 
na niektórych odcinkach 
wprowadzane zmiany 
będą radykalne, w tym 
również będzie koniecz-
ne przeprowadzenie 
wycinki drzew. Żaden 
z mieszkańców nie sy-
gnalizował problemów z 
wycinką  dębów czy lip. 
Część osób zaczęła pro-
testować dopiero na po-
czątku lipca br., kiedy to 
firma faktycznie przystą-
piła do działania. Dość 
radykalne zachowania 
tych osób były niezro-
zumiałe dla Gminy, po-
(ciąg dalszy na stronie 5.)
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(ciąg dalszy ze strony 4.)

nieważ były wcześniej 
przeprowadzane konsul-
tacje społeczne, każdy 
mieszkaniec na etapie 
procedowania mógł rów-
nież złożyć swoje uwagi, 
a ponadto Gmina jest w 
posiadaniu wszystkich 
niezbędnych zgód i po-
zwoleń na realizację wy-
cinki drzew.  W związku 
z tym, że oponenci nie 
mieli żadnych formal-
nych argumentów prze-
ciwko wycince, Funda-
cja Tłocznia z Zielonej 
Góry złożyła pismo do 
Lubuskiej Konserwator 
Zabytków o wszczęcie 
powstępowania w spra-
wie wpisania dębów do 
rejestru zabytków, co 
automatycznie zablo-
kowało inwestycję. Tu 
nasuwa się pytanie dla-
czego tzw. organizacje 
ekologiczne nie wnosiły 
swoich uwag na etapie 
dokumentacji? Dzia-
łacze tych organizacji 
doskonale zdają sobie 
sprawę jak ogromnym 
problemem dla gminy są 
takie działania na etapie 
realizacji inwestycji. W 
tym miejscu warto też 
wspomnieć, że inwesty-
cja ma również uzgod-
nienia konserwatorskie.

Jak pokazuje rzeczy-
wistość lipy, które zo-
stały już wycięte, były 
w złym stanie i stano-
wiły zagrożenie bezpie-
czeństwa, dowodem na 
to są chociażby zdjęcia 
zamieszczone w arty-
kule. Oczywiście jak to 
zawsze bywa w takich 
sytuacjach, punkt wi-

dzenia zależy od punktu 
siedzenia. Kiedy jedni 
mieszkańcy stają oko-
niem, drudzy biją brawa, 
bo zdają sobie sprawę 
z tego, że spróchniałe 
drzewo może narobić 
więcej szkód niż pożyt-
ku. Poza tym projekt 
drogi i zagospodarowa-
nia terenu przy szko-
le uwzględniał przede 
wszystkim bezpieczeń-
stwo ludzi, w tym dzie-
ci uczęszczających do 
szkoły i przedszkola w 
Przyborowie. To m.in. 
dyrektor szkoły inter-
weniował do Urzędu 
Gminy, by w projekcie 
uwzględnić problem 
dot. postoju szkolnego 
autobusu oraz zatrzy-
mywania się aut na po-
boczu, przy chodniku do 
szkoły. Projekt zawierał 
zatem bezpieczny wjazd 
i wyjazd autobusu spod 
szkoły, bezpieczeństwo 
w ruchu drogowym oraz 
bezpieczeństwo na placu 
apelowym przed szkołą. 
Proces wpisania dębów 
do  rejestru zabytków 
wymusza zmiany w pro-
jekcie i realizowanie go 
w inny sposób, bo na 
czekanie nie ma czasu. 
Inwestycja musi być 
zrealizowana zgodnie z 
terminem, w przeciw-
nym razie może dojść 
do zagrożenia sfinan-
sowania tej inwestycji, 
a jak wszyscy wiedzą – 
chodzi o wiele milionów 
złotych. Takie działanie 
jest ogromnie problema-
tyczne dla Gminy. 

W trakcie tej sytuacji 
padło wiele gorzkich 
słów, że Gmina nie dba 

o ochronę środowiska, 
bezmyślnie wycina 
drzewa i zagraża życiu 
ptaków. Warto przypo-
mnieć, że są na terenie 
gminy miejsca, gdzie 
drzewa, rośliny, owady 
i ptaki są pod szczegól-
ną ochroną. W ty celu 
np. została zrealizowana 
inwestycja polegająca 
na rewitalizacji czterech 
parków: w Lubieszowie, 
Jodłowie, Nowym Żab-
nie i Lubięcinie. Tam 
gdzie nie było drzew, 
zostały posadzone nowe, 
tam gdzie drzewa już 
były, zostały poddane 
pielęgnacji i otoczone 
opieką. Ponadto zosta-
ły zamontowane budki 
lęgowe dla ptaków oraz 
nasadzone miododaj-
ne rośliny. Gmina jest 
również przed realizacją 
kolejnego zadania ma-
jącego na celu stworze-
nie proekologicznego 
miejsca w Lipinach, tzw. 
farmy ekologicznej, na 
której będą posadzone 
stare tradycyjne odmia-
ny drzew owocowych. 
Gmina każdego roku 
współpracuje również z 
nadleśnictwem i zabez-

Tak wyglądało wnętrze lip wyciętych w Przyborowie

Zakończyła się przebudowa oraz rozbudowa pierwszej drogi 
w Przyborowie – ul. Długiej. Na zdjęciu ta sama droga przed 
realizacją inwestycji oraz po zakończeniu robót.

W takich sytuacjach jak ta, która miała miejsce w Przyborowie, 
przychodzi moment zastanowienia o sens tej wielkiej walki o inwe-
stycje, o pieniądze, o poprawę warunków życia, o bezpieczeństwo. 
O tą wielomilionową inwestycję w Przyborowie trzeba było walczyć 
przez ponad 2 lata. Kiedy wydawało się, że cała inwestycja zmierza 
ku końcowi, kiedy było już widać światło w tunelu, nagle pojawili się 
parlamentarzyści, tzw. organizacje ekologiczne. Trudno nie odnieść 
wrażenia, że działania tych państwa były i są celowe, że przyszli po 
zbicie kapitału politycznego i po kolejną popularność, by podgrzać 
atmosferę, rozjuszyć społeczeństwo, pogadać do mediów i zniknąć. 
Jeśli Ci państwo uznają, że prawo jest złe, to gdzie byli od 2 lat? 
Czy zaproponowali jakieś zmiany w ustawach w zakresie inwestycji 
drogowych? Odpowiedz brzmi - NIE. Pragnę również podać do wia-
domości, że nie mam żadnych pretensji do mieszkańców broniących 
drzew przed wycinką. No, może poza jednym małym szczegółem, że 
ich głos sprzeciwu nie wybrzmiał ponad rok temu. Wówczas może 
trzeba byłoby zburzyć jakiś dom, przesunąć zatokę, może ponieść 
większe koszty, a może zrezygnować z czegoś innego. Bardzo dziękuję 
za wszystkie słowa wsparcia i zrozumienia w tej sytuacji, w której 
się znalazłam. Informuję i uspokajam, że gmina posiada w zakresie 
inwestycji niezbędne pozwolenia, również te konserwatorskie. Po raz 
kolejny bardzo proszę swoich mieszkańców, aby wszelkie uwagi i po-
stulaty zgłaszali na etapie konsultacji projektów i otwartej dyskusji, 
by uniknąć podobnych zdarzeń w przyszłości. Jeszcze dużo inwestycji 
przed nami. Do senatora i pani poseł mam krótki apel: jeśli możecie 
pomóc czy ustanowić lepsze prawo, to z góry dziękuję. JEŚLI NIE 
MOŻECIE LUB NIE CHCECIE, TO PRZYNAJMNIEJ NIE PRZE-
SZKADZAJCIE. 

Wójt Gminy Nowa Sól, Izabela Bojko

piecza przed szkodnika-
mi kasztanowce, również 
te znajdujące się nieopo-
dal szkoły w Przyboro-
wie. Stare drzewa, znaj-
dujące się tam, gdzie na 
co dzień przewijają się 
setki dzieci oraz blisko 
gospodarstw domowych, 
są zagrożeniem dla bez-
pieczeństwa, zwłaszcza 
w dobie zmieniającego 
się klimatu, kiedy mamy 
do czynienia z anoma-
liami pogodowymi, tj. 

nawałnicami i wichura-
mi. Niestety nie wszy-
scy rozumieją ten pro-
blem, przez co projekt 
w szybkim tempie musi 
przejść zmiany. Zmiany 
te mogą wpłynąć rów-
nież bezpośrednio na 
bezpieczeństwo w ruchu 
drogowym. Mamy jedy-
nie nadzieję, że obecna 
burza w szklance wody 
nie przyniesie poważ-
niejszych skutków w 
przyszłości.
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WIZYTA POSŁA 
KAMIŃSKIEGO

ROZPOCZYNAMY BUDOWĘ ŚWIETLICY WE WROCISZOWIE

8 czerwca br. Wójt 
Gminy Nowa Sól Iza-
bela Bojko gościła w 
siedzibie UG Nowa Sól 
Posła na Sejm RP Pana 
Krystiana Kamińskie-
go. Spotkanie było oka-
zją do poruszenia spraw 
związanych z bieżącą 
sytuacją naszej gminy, 
jej problemów, wyzwań 
na przyszłość oraz wy-

miany doświadczeń dot. 
samorządów. Poruszo-
ne zostały m.in. takie 
tematy jak kanalizacja 
i wodociągi, infrastruk-
tura drogowa, oświata, 
ochrona środowiska, 
nadleśnictwo oraz za-
bytki. Dziękujemy za 
możliwość konsultowa-
nia tak ważnych dla na-
szej społeczności spraw.

7 maja br. zawarta 
została umowa pomię-
dzy Gminą reprezen-
towaną przez Panią 
Izabelę Bojko Wójta 
Gminy Nowa Sól przy 
kontrasygnacie Pani 
Justyny Anteckiej Kli-
mek Skarbnika Gminy 
a Panem Dariuszem 
Dorna właścicielem 
firmy KANROD Da-
riusz Dorna z siedzibą 
w Wieluniu.

Przedmiotem ww. 
umowy jest wykonanie 
zadania pn. „Budowa 
świetlicy wiejskiej w 
m. Wrociszów” w for-
mule zaprojektuj wy-
buduj, które finanso-
wane jest ze środków 
własnych Gminy oraz 
ze środków PROW na 
lata 2014-2020, opera-

cja typu „Inwestycje w 
obiekty pełniące funk-
cje kulturalne”. Koszt 
inwestycji wynosi bli-
sko 1,5 mln złotych, z 
czego prawie 0,5 mln 
złotych to kwota, którą 

Gmina pozyskała w ra-
mach dofinansowania. 
Przewidywany termin 
zakończenia budowy 
świetlicy to połowa lu-
tego 2022 roku.  

 „Mamy kolejny po-

wód do radości! Od-
ważnym krokiem wciąż 
idziemy naprzód, bo 
jak pokazuje bieg cza-
su, z każdym rokiem 
zyskuje kolejna miej-
scowość. Tym razem 
wzbogaci się Wro-
ciszów. W dużej mierze 
jest to zasługa wspar-
cia finansowego, które 
otrzymaliśmy z Urzędu 
Marszałkowskiego, a 
także zespołu pracow-
ników Urzędu Gminy, 
zawsze dbającego o to, 
aby składane przez nas 
wnioski były oceniane 
jak najlepiej.  Nie było 
łatwo, gdyż walka o 
dofinansowanie trwała 
do samego końca. Nasz 
wniosek nie został od 
razu uwzględniony. 
Nie podcięło nam to 

jednak skrzydeł, nasza 
determinacja zaowo-
cowała tym, że w dru-
gim podziale środków 
w końcu się udało! 
Pragnę podziękować 
wszystkim osobom, 
które przyczyniły się 
do kolejnego sukcesu 
naszej Gminy! Jestem 
pewna, że Mieszkańcy 
Wrociszowa odpowied-
nio spożytkują nową 
świetlicę, tak bardzo 
przez nich wyczeki-
waną.”– mówi Wójt 
Izabela Bojko. W tym 
miejscu należy również 
wspomnieć o tym, że 
Wrociszów w swojej 
historii posiadał już 
świetlicę wiejską, lecz 
przed laty została ona 
sprzedana i „poszła w 
prywatne ręce”. 

„Wiadomość o budowie świetlicy ucieszy-
ła nie tylko mnie jako gospodarza wioski, 
ale przede wszystkim mieszkańców. Jeste-
śmy bardzo aktywną społecznością, która 
podejmuje wiele inicjatyw. Niestety do tej 
pory nie mieliśmy odpowiednich warunków 
do organizacji wydarzeń, ostatnio przygo-
towałam program spotkań wakacyjnych dla 
dzieci i korzystaliśmy z mojego podwórka. 
Na temat nowej świetlicy wielokrotnie roz-
mawiałam z Panią Wójt i zawsze mi powta-
rzała, że świetlica powstanie gdy tylko po-

jawi się szansa na pozyskanie środków zewnętrznych. Rozumiemy, 
że na wszystko potrzeba czasu, cierpliwie czekaliśmy i proszę, mamy 
to! W pełni wyposażona świetlica z pewnością ułatwi nam wszystkim 
funkcjonowanie. Dziękuję i zapewniam, że będzie tętniła życiem!”

Radna i Sołtys Wrociszowa Beata Boś

Całkiem nowy budynek stanie teraz na działce 
nr 72/5 – tuż obok terenu rekreacyjnego
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MAMY NOWEGO INWESTORA

TROSZCZYMY SIĘ O ZABYTKI Z MYŚLĄ O 
PRZYSZŁYCH POKOLENIACH

5 maja br. Wójt Gminy 
Nowa Sól Pani Izabela 
Bojko gościła w Urzędzie 
Prezesa Zarządu KBZM 
Pana Grzegorza Leśków 
oraz Architekta Pracowni 
Projektowania i Usług In-
westycyjnych ALFA Pana 
Dawida Małkowskiego. 
Tematem spotkania była 
realizacja kolejnej inwe-
stycji na terenie gminy 
wiejskiej, polegającej na 
budowie obiektu wielko-
powierzchniowego przy 
zjeździe z drogi ekspre-
sowej S3 w obrębie m. 

Rudno. Zakres oferowa-
nych usług jest na razie 
owiany tajemnicą i będzie 
dla wszystkich sporą nie-
spodzianką! W ramach 
współpracy z firmą, pla-
nowana jest również bu-
dowa drogi gminnej wraz 
z chodnikiem w celu 
ułatwienia mieszkańcom 
Rudna dostępu do nowo 
wybudowanego obiektu.

Poruszając temat inwe-
stora, warto wspomnieć, 
że na terenie gminy po-
wstały już dwa markety 
Dino – w Lubieszowie i 

w Lubięcinie, a w chwili 
obecnej trwa budowa trze-
ciego – w Przyborowie.  

„Takie inwestycje cie-
szą podwójnie. W dzisiej-
szych czasach wszyscy 
robimy szybkie i duże za-
kupy i nie musimy w tym 
celu robić wielkiej wypra-
wy do miasta. Szeroki wa-
chlarz produktów jest do-
stępny także w mniejszych 
miejscowościach, na miej-
scu. Myślę, że to bardzo 
duże ułatwienie dla wielu 
osób, przede wszystkim 
starszych mieszkańców i 

 „Niestety upływ czasu 
dał o sobie znać. W wie-
lu obiektach były prze-
prowadzane wyłącznie 
bieżące drobne naprawy, 
o innych zupełnie za-
pomniano, tak jak np. o 
dzwonnicy w Stanach czy 
tzw. kościele cmentarnym 
na górce w Lubięcinie. 
Obejmując funkcję Wójta 
od razu postawiłam sobie 
wysoko poprzeczkę, kła-
dąc duży nacisk na przy-
wrócenie dawnego blasku 
historycznym elementom 
krajobrazu miejscowości 

naszej Gminy. Dlaczego 
to zadanie należy zaliczyć 
do kategorii tych trud-
nych? Dlatego, że wiąże 
się z ogromnymi koszta-
mi finansowymi, walką 
o pozyskanie środków 
zewnętrznych, a następ-
nie fazą realizacji, która 
potrafi przysporzyć wiele 
niespodzianek i kompli-
kacji. By sprostać temu 
wszystkiemu, trzeba mieć 
w sobie naprawdę dużo 
samozaparcia.” – mówi 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko. 

tych, którzy nie posiadają 
własnego środka trans-
portu. Na budowie takich 
obiektów zyskuje również 
cała gmina, ponieważ 
wiąże się ona z dodatko-

wym wpływem podatków 
do budżetu, co bezpośred-
nio wpływa na kondycję 
finansową gminy” - mówi 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko.

Gmina Nowa Sól nie słynie wyłącznie z sielankowego wiejskiego klimatu, boga-
tej fauny i flory oraz ciągłego rozwoju będącego efektem realizacji wielu inwe-
stycji. Do zaoferowania ma również sporą część historii, której nieodłącznym 
elementem są zabytki  lub inne charakterystyczne obiekty.

budowli, rozpoczęły się 
w 2017 r. Opuszczona 
świątynia doczekała się 
inwestycji, na którą pozy-
skano środki od Ministra 
Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, Ministra 
Spraw Wewnętrznych i 
Administracji oraz Gmi-
ny Nowa Sól. Dotychcza-
sowy koszt realizacji za-
dania wyniósł 1 mln 134 
tys. złotych. Natomiast 
renowacja dzwonnicy bę-
dącej symbolem Stanów 
wyniosła 135 tys. zło-
tych. Warto przy okazji 
dodać, że umieszczono w 
niej platformę widokową, 
znacząco podnoszącą jej 
atrakcyjność.  W dniu dzi-
siejszym są wizytówkami 
gminy, z których mogą 
być dumni przede wszyst-
kim mieszkańcy. 

Kościół w Rudnie 
otrzymał nagrodę

Troska o zabytki nie za-
kończyła się jednak na re-
alizacji tylko tych dwóch 
zadań. Według znanego 
polskiego przysłowia 
„apetyt rośnie w mia-
rę jedzenia” i tak też się 
stało w tym przypadku. 
Zrealizowane w latach 
2016-2019, staraniem 
władz gminy i parafii oraz 
dzięki pozyskanym z mi-
nisterstwa środkom, za-
angażowaniu wielu osób,  
konserwatora zabytków 
i wsparciu mieszkańców 
wsi, kompleksowe prace 

remontowe i konserwa-
torsko-restauratorskie po-
zwoliły na przywrócenie 
świątyni pw. św. Aposto-
łów Szymona Gorliwego 
i Judy Tadeusza w Rudnie 
dawnego blasku nie tylko 
z zewnątrz, ale również 
w środku.  18 kwietnia 
br., w Międzynarodowym 
Dniu Ochrony Zabytków, 
Barbara Bielinis-Kopeć, 
lubuska wojewódzka 
konserwator zabytków 
uhonorowała parafię pw. 
Świętej Rodziny w Lu-
bieszowie nagrodą „Lu-
buskie Konserwacje” za 
odnowienie ww. kościo-
ła filialnego. Statuetkę 
odebrali m.in.  obecny 
ks. proboszcz Robert To-
malka, jego poprzednik 
ks. Sławomir Przychod-
ny, Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko oraz 
przedstawiciele lokalnej 
społeczności. Warto przy 
okazji dodać, że w 2019 r.  
tą samą nagrodę otrzymał 
kościół św. Katarzyny w 
Lubięcinie. „To piękna 
chwila nie tylko dla pa-
rafian czy mieszkańców 
Rudna, którzy oczywi-
ście byli i zawsze są naj-
bardziej zaangażowani 
w opiekę nad świątynią, 
ale przede wszystkim 
dla mieszkańców całej 
gminy. Jesteśmy dumni z 
tego, że na naszym tere-
nie znajduje się zabytko-
wy kościół będący wizy-
tówką regionu, a nawet 
województwa. Nagroda 

(ciąg dalszy na stronie 8.)
Kościół pw. św Katarzyny Aleksandryjskiej w Lubięcinie

Remont dzwonnicy i 
kościoła cmentarnego w 
Lubięcinie

Remonty wyżej wspo-
mnianej dzwonnicy po-
chodzącej z II połowy 
XIX wieku oraz kościo-
ła pw. św. Katarzyny 
Aleksandryjskiej w Lu-
bięcinie,  który został 
wzniesiony w ok. 1201 
r. (pierwsze wzmianki 
pochodzą z 1372 r.) i do 
niedawna był zamknięty 
ze względu na pogarsza-
jący się stan techniczny 
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(ciąg dalszy ze strony 7.)

„Lubuskie Konserwacje” 
jest laurem zwieńczają-
cym trud włożony przez 
nas wszystkich w prze-
prowadzenie komplekso-
wych prac remontowych 
i konserwatorsko-restau-
ratorskich, możliwych 
dzięki zaangażowaniu 
wielu osób, ogromnemu 
wsparciu finansowemu 
Ministerstwa Kultury i 
Dziedzictwa Narodowe-
go, Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i Admini-
stracji, dotacjom przeka-
zanym z budżetu gminy, 
Urzędu Marszałkowskie-
go, Wojewódzkiego Kon-
serwatora Zabytków, 
zbiórkom mieszkańców 
oraz dobremu zarządza-
niu gospodarza parafii. 
Do tej pory koszt remontu 
świątyni wraz z dzwonni-
cą wyniósł blisko 1 mln 
500 tys. złotych. Dziękuję 
wszystkim osobom, które 
przyczyniły się do przy-
wrócenia blasku temu 

kościołowi, to nagroda 
dla nas wszystkich! Za-
bytki są naszym najcen-
niejszym dziedzictwem, 
dlatego też sprawujemy 
nad nimi stałą opiekę i 
mam nadzieję, że nie bę-
dzie to dla nas ostatnia 
nagroda.”- mówi Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko. Warto również do-
dać że w ubiegłym roku 
ks. proboszcz Sławomir 
Przychodny został wyróż-
niony złotą odznaką „Za 
opiekę nad zabytkami” od 
Ministra Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego.

W dalszym ciągu re-
alizowane są prace przy 
kościele pw. Najświęt-
szego Serca Pana Jezusa 
w Lubięcinie. 

Gmina i instytucje 
zewnętrzne, tj.  Urząd 
Marszałkowski, Lubuski 
Konserwator Zabytków 
oraz mieszkańcy nie-
ustannie wspierają finan-
sowo inwestycje, które 
stały się koniecznością 

ze względu na zły stan 
techniczny budowli. Do 
tej pory całkowity koszt 
remontu z pozyskanych 
środków zewnętrznych 
wyniósł 953 tys. złotych, 
jednak w dalszym ciągu 
wymaga sporych nakła-
dów finansowych. W tym 
roku Gmina w oparciu o 
Uchwałę XXIII/176/2021 
Rady Gminy z dnia 26 
lutego 2021 r. w sprawie 
udzielenia dotacji celo-
wej na przeprowadzenie 
prac konserwatorskich 
i restauratorskich w za-
bytkowym kościele pw. 
Najświętszego Serca 
Pana Jezusa w Lubięci-
nie, wpisanym do rejestru 
zabytków województwa 
lubuskiego, udzieliła do-
tacji celowej w kwocie 
150.000,00 zł. 1 czerwca 
br. ks. proboszcz pod-
pisał umowę na dotację 
z Urzędu Marszałkow-
skiego Województwa 
Lubuskiego w wysoko-

Urząd Marszałkowski Województwa Lubuskiego  za pośrednictwem Departamentu Infrastruktury 
Społecznej, gdzie pełnię funkcję zastępcy dyrektora, jak co roku przeznaczył środki finansowe na pro-
jekt Ochrony  Zabytków. Bardzo się cieszę, że w ramach tego  Projektu jedno z najwyższych dofinan-
sowań otrzymała Parafia Rzymskokatolicka pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa, dotacja wyniosła 
70. 648,00 zł. Mam tu ogromną satysfakcję, bo kościół ten wymaga natychmiastowego remontu, a 
jego przeprowadzenie jest możliwe dzięki tym środkom, ale też dzięki dotacji z Urzędu Gminy oraz 
ofiarności parafian. Bardzo dużą rolę odgrywa tu też zaangażowanie Księdza Proboszcza Marcina 
Muszyńskiego. Na uwagę zasługuje również fakt, że to dofinasowanie było możliwe dzięki bardzo do-
brej współpracy Pani Wójt Izabeli Bojko z moim departamentem, co zaowocowało nie tylko wsparciem 
zabytków, ale też dofinansowaniem w ramach Lubuskiej Bazy Sportowej – Kiełcz (66 000) oraz Lu-

buskiej Bazy turystycznej Chełmek( 80 000). Tak z ostatniej chwili dodam, że jest szansa na to, że kościół w Lubięcinie otrzyma 
jeszcze dodatkowe wsparcie, ale o tym poinformuję jak stanie się to już faktem.

Andrzej Ziarek
Zastępca Dyrektora w Departamencie Infrastruktury Społecznej – 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Lubuskiego 

Jako radna wojewódzka bez wahania poparłam uchwały procedowane na sesji sejmiku lubuskiego, 
które dofinansują złożone wnioski w zakresie remontu kościoła w Lubięcinie oraz przyczynią się do 
coraz lepszych warunków rekreacyjno-sportowych i wyższego standardu w zakresie funkcjonowania 
boisk sportowych na terenie Gminy Nowa Sól. Popieram inicjatywę Pani Wójt. Chcę szczególnie pod-
kreślić, że zabytki to świadectwo przeszłości i ludzkiej tożsamości, których dbałość i zachowanie dla 
przyszłych pokoleń leży w naszym wspólnym interesie społecznym. To historia, którą musimy pielęgno-
wać. Bardzo ważne są również wszelkie inicjatywy przyczyniające się do kształtowania pozytywnych 
postaw szczególnie wśród dzieci i młodzieży, zachęcające do uprawiania sportu. Ruch to jeden z pod-
stawowych elementów, który powinien towarzyszyć nam na co dzień. Tylko dobre nawyki szczególnie w 

czasach komputerów i telefonów komórkowych pozostawią nasze organizmy na długo cieszące się zdrowiem. Właśnie stwarzanie 
warunków do takich działań ma tutaj miejsce. Wszystko to z myślą o mieszkańcach oraz dla ich dobra. Gmina zawsze może liczyć 
na pozytywny lobbing wszystkich swoich wniosków, które trafiają do Marszałka i Sejmiku. Los naszych małych ojczyzn zawsze 
będzie dla mnie bardzo ważny. A takimi ojczyznami na pewno są wsie w Gminie Nowa Sól.

Małgorzata Paluch- Słowińska, Radna Sejmiku Województwa Lubuskiego

Kościół pw. św. Apostołów Szymona Gorliwego 
i Judy Tadeusza w Rudnie po remoncie

Od lewej: ks. proboszcz Robert Tomalka, Wójt 
Gminy Izabela Bojko, ks. Sławomir Przychodny 
oraz Sołtys Sylwia Adamczyk podczas wręczenia 
nagrody za remont kościoła w Rudnie.

(ciąg dalszy na stronie 9.)

8

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



Wójt Gminy Nowa Sól podczas wizytacji w kościele 
pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Lubięcinie w 
celu osobistej oceny postępów prac remontowych. Po 
świątyni oprowadzał i objaśniał priorytetowe zadania 
do wykonania ks. proboszcz Marcin Muszyński. 

Podpisanie umowy o dofinansowanie ze środków UMWL, na zdjęciu od lewej: Wójt Izabela 
Bojko, Wicemarszałek Łukasz Porycki, ks. proboszcz Marcin Muszyński, Zastępca Dyrektora 
Departamentu Infrastruktury Społecznej UMWL Andrzej Ziarek.

DWIE UMOWY PODPISANE! ZYSKAJĄ NA NICH MIESZKAŃCY 
KIEŁCZA I CHEŁMKA 

Pierwszym przedmio-
tem ww. umów jest wy-
konanie zadania pn. „Mo-
dernizacja istniejącego 
boiska do piłki nożnej w 
miejscowości Kiełcz, gmi-
na Nowa Sól”, w ramach 
Programu inwestycyjnego 
pn. „Lubuska Baza Spor-
towa” na 2021 rok, Urzędu 
Marszałkowskiego Wo-
jewództwa Lubuskiego. 
Koszt inwestycji wynosi 
blisko 220 tys. złotych, z 
czego 66 tys.  złotych to 
kwota, którą Gmina pozy-
skała z dofinansowania. W 
ramach zadania, na istnie-
jącym boisku piłkarskim 
zostaną zamontowane 
nowe bramki piłkarskie, 
trybuny dla widzów, ka-
biny dla zawodników oraz 
piłkochwyty. Planuje się 
wykonanie nawodnienia 
trawiastej nawierzchni bo-
iska oraz jej rekultywację. 

Na terenie rekreacyj-
nym w Buczkowie zosta-
ło zamontowane kolejne 
urządzenie do ćwiczeń 
na świeżym powietrzu. 
Urządzenie składa się 
z dwóch elementów – 
drabinki oraz wycisku 

ręcznego. Pojawienie 
się dodatkowej atrakcji 
w miejscowości to efekt 
współpracy Sołectwa z 
Gminą. Środki finanso-
we na zakup urządzenia 
pochodzą z funduszu 
sołeckiego. Jego koszt 

to blisko 6 tys. zł brutto. 
Montażem zajął się pro-
ducent urządzeń Buglo 
Sp. z o.o. Warto przypo-
mnieć, że już w zeszłym 
roku, na takich samych 
zasadach pojawiło się 
podobne urządzenie z 

orbitrami i wyciskiem 
nożnym. Małymi krocz-
kami wzbogacamy tere-
ny rekreacyjne w mniej-
szych miejscowościach i 
znów stawiamy na ruch, 
a ruch to przecież samo 
zdrowie.

Teren wspaniale uzupeł-
nia istniejące boisko wie-
lofunkcyjne, plac zabaw 
i siłownię oraz teren do 
wypoczynku wyposażony 
w stoły piknikowe oraz 
stoły do gier planszowych. 
”Mam nadzieję, że każ-
dy z mieszkańców będzie 
mógł czerpać przyjemność 
z korzystania ze zmoder-
nizowanego obiektu, po-
przez udział w meczach, 
zawodach sportowych czy 
festynach” – powiedziała 
Wójt Gminy Izabela Boj-
ko. 

Drugim zadaniem wy-
nikającym z podpisanych 
umów jest „Rozbudowa 
terenu rekreacyjno-spor-
towego w m. Chełmek” 
w ramach Programu in-
westycyjnego pn. „Lubu-
ska Baza Turystyczna” na 
2021 rok Urzędu Marszał-
kowskiego Województwa 

Lubuskiego. Koszt inwe-
stycji wynosi blisko 220 
tys. złotych, z czego 80 
tys. złotych to kwota, któ-
rą Gmina pozyskała z do-
finansowania. W ramach 
zadania zostanie zamonto-
wany tor przeszkód do jaz-
dy na rowerze,  urządzenie 
zabawowe do wspinacz-
ki oraz do gry w tenisa 
stołowego. Planuje się 
urządzenie boiska do pił-
ki plażowej siatkowej jak 
również boiska do gry w 
koszykówkę uliczną. Te-
ren będzie uzupełnieniem 
istniejącego już placu re-
kreacyjno-sportowego, na 
którym dziś znajdują się 
plac zabaw, siłownia na-
powietrzna, skate-park z 
mini rampą i ślizgami oraz 
miejsce do wypoczynku 
wyposażone w ognisko, 
wiatę i stoły piknikowe. 
„Tym samym, w roku bie-

1 czerwca br. w letniej scenerii w Lubięcinie zawarte 
zostały umowy pomiędzy Gminą reprezentowaną przez 
Panią Izabelę Bojko Wójta Gminy Nowa Sól Skarbnika 
Gminy, a Województwem Lubuskim reprezentowanym 
przez Wicemarszałka Łukasza Poryckiego.

NOWE URZĄDZENIE SIŁOWE W BUCZKOWIE

(ciąg dalszy ze strony 8.)

ści 70.648 ,00 zł. 60 tys. 
zł przekazała również 
Barbara Bielinis-Kopeć 
– Lubuska Wojewódzka 

Konserwator Zabytków. 
Całkowity koszt obec-
nie trwającej inwestycji 
wynosi 316.206,34 zł. 
Wsparcie finansowe nie-
zbędne jest do realizacji 

szeregu zadań mających 
na celu przeprowadze-
nie prac ratunkowych 
ścian, odtworzenia tyn-
ków zewnętrznych i we-
wnętrznych oraz stolarki 

okiennej i drzwiowej. 
Zakres aktualnych prac 
obejmuje również przy-
wrócenie wewnętrznych 
powierzchni tynkarskich 
kościoła, odtworzenie 

pierwotnego charakteru 
struktury tynkarskiej oraz 
kolorystyki, wymianę 
tynków na nowe, zwłasz-
cza w miejscach uszko-
dzeń.

żącym zakończymy urzą-
dzanie terenu rekreacyj-
nego w Chełmku. Dzięki 
tym inwestycjom nie tylko 
dzieci, ale również doro-
śli znajdą dla siebie wiele 
atrakcji na tym terenie.” – 
mówi Wójt Gminy Izabela 
Bojko. Powyższe zadania 
zostaną zrealizowane do 
końca bieżącego roku.

Ogromne podziękowa-

nia kierujemy w stronę 
Zastępcy Dyrektora De-
partamentu Infrastruktury 
Społecznej Urzędu Mar-
szałkowskiego Andrzeja 
Ziarka za wsparcie projek-
tów oraz radnej Sejmiku 
Województwa Lubuskie-
go Pani Małgorzaty Pa-
luch – Słowińskiej za cią-
głe wspomaganie naszych 
inicjatyw.
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INWESTYCJE W JEZIORNEJ
Gmina Nowa Sól wy-

konała zadanie mające na 
celu poprawę warunków 
na głównej drodze przebie-
gającej przez m. Jeziorna. 
Mieszkańcy wielokrotnie 
zgłaszali potrzebę prze-
prowadzenia remontu. Na 
odcinku ok. 600 m – od 
wjazdu do miejscowości, 

To jednak nie wszystko. 
Druga dobra wiadomość 
dla mieszkańców Jeziornej 
jest taka, że Gmina otrzy-
mała dofinansowanie na 
budowę placu zabaw. Miej-
sce rozrywki dla dzieci po-
wstanie na terenie po byłej 
hydroforni. Budowa roz-
pocznie się w 2022 roku. 

 „Podczas spotkań z Pa-
nią Wójt wielokrotnie po-
ruszałem temat remontu 
drogi w Jeziornej. Sprawa 

Ponadto na świeżo wy-
remontowanym pomo-
ście zostały zamontowane 
ławki! Mamy nadzieję, że 
okażą się bardzo przydat-
ne zarówno mieszkańcom 
jak i turystom podczas wa-
kacyjnego wypoczynku. 

1. Remont drogi.

2. Plac zabaw. 

3. Doposażenie pomostu. 

gdzie kończą się tzw. ko-
cie łby powstała nowa na-
wierzchnia asfaltowa, po-
bocza zostały uzupełnione 
frezowiną. Część II remon-
tu związana z wykonaniem 
podjazdów do posesji za-
planowana jest na przyszły 
rok. Całość inwestycji sfi-
nansowała gmina. „Reali-
zując większe i mniejsze 

ta musiała trochę poczekać, 
bo w kolejce stały inne za-
dania. Obiecała mi jednak, 
że gdy znajdą się na to 
środki, od razu ruszy z in-
westycją. Podobnie było w 
przypadku placu zabaw. Co 
ciekawe, nasze dzieci same 
narysowały projekt placu i 
przyszły do mnie z prośbą, 
bym pojechał z nimi do 
Gminy w celu przedsta-
wienia projektu Pani Wójt 
i wsparcia ich w rozmo-
wie. Zawarliśmy wtedy 

„Cieszy mnie bardzo, że 
każdego roku nasza wieś 
zyskuje i nie jest pomijana 
w planach Gminy. Wystar-
czy się rozejrzeć dookoła 
i od razu widać, że Wójt 
wciąż dokłada jakąś ce-
giełkę: wypiękniał teren 
przy plaży, pomost został 

inwestycje zawsze mamy 
na uwadze wszystkie miej-
scowości, nie wszystko da 
się też wykonać od razu. 
Pomału i sukcesywnie 
wzbogacamy nasze wioski. 
Dzięki zabezpieczonym w 
budżecie gminy środkom 
dużo wcześniej mogliśmy 
zrealizować zaplanowany 
remont drogi w Jeziornej” 
– mówi Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko.

umowę, że gdy znajdzie się 
możliwość pozyskania do-
finansowania, plac zabaw 
w Jeziornej na pewno po-
wstanie. Na szczęście udało 
się! To będzie wielka ra-
dość dla naszych młodych 
mieszkańców, którzy sami 
interweniowali w tej spra-
wie.  Bardzo cenię sobie 
współpracę z Panią Wójt, 
głównie za to, że zawsze 
dotrzymuje słowa.” – re-
lacjonuje Sołtys. Jeziornej 
Pan Leszek Siuta.

odremontowany, zostały 
zamontowane barierki, te-
raz ławki, nawet przy świe-
tlicy znalazło się miejsce do 
spotkań, teraz będzie droga 
i plac zabaw. Kiedyś tak 
nie było.” – podsumowuje 
mieszkaniec Jeziornej Pan 
Stanisław Kolanowski.

PLAŻE W CHEŁMKU I JEZIORNEJ WZBOGACIŁY SIĘ O PRZEBIERALNIE
Gmina Nowa Sól w 

porozumieniu z sołec-
twami zakupiła przebie-
ralnie, które mają służyć 
mieszkańcom i turystom 
nie tylko w trakcie se-
zonu letniego – takie 
kabiny są również ide-
alnym rozwiązaniem dla 
morsów, którzy muszą 
szybko i sprawnie prze-
brać się po wyjściu z 
zimnej wody, w dodatku 
na jeszcze zimniejsze po-
wietrze. Zadanie zostało 
sfinansowane z funduszy 

sołeckich. „Dziękuję soł-
tysom i radom sołeckim 
za zaangażowanie w na-
sze inicjatywy, których 
celem jest uatrakcyjnie-
nie plaż znajdujących 
się w mniejszych miej-
scowościach, takich jak 
Chełmek czy Jeziorna. 
To właśnie dzięki wspól-
nym staraniom stają się 
coraz bardziej zadbane 
i funkcjonalne.” – mówi 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko. Monta-
żem kabin zajęli się jak 

zwykle niezawodni pra-
cownicy z Referatu Go-
spodarczego w Kiełczu, 
którzy w ostatnim czasie 
porządkowali też tereny 
użyteczności publicznej 
w m. Chełmek. Gorąco 
zachęcamy mieszkań-
ców wszystkich miejsco-
wości naszej gminy, aby 
wspólnie z nami dbali o 
naszą „Małą Ojczyznę”. 
Czasami wystarczy tylko 
uporządkować kawałek 
terenu przed swoją po-
sesją, podnieść papierek 

na drodze albo wyrwać 
chwast z chodnika. Po-
sprzątajmy swoje miej-
sce w Polsce – miejsce 
w którym mieszkamy. 
Ziemia to nasz wspólny 

dom, o który powinni-
śmy wszyscy bez wyjąt-
ku dbać! Drodzy miesz-
kańcy, jest Was więcej, 
a Referat Gospodarczy 
mamy tylko jeden! 

BIKESTOP W STAREJ WSI
Gmina wiejska Nowa 

Sól wzbogaciła się o 
kolejne miejsce posto-
ju dla rowerzystów. 
Przy wjeździe do Starej 
Wsi, tuż przy witaczu 

powstał tzw. bikestop, 
który został wyposażo-
ny w stół, ławki, stojak 
na rowery i kosze. Re-
alizacja tego zadania 
wyniosła 4 tys. zł brut-

to. Docelowo w tym 
miejscu ma być zamon-
towana również tablica 
informacyjna z histo-
rią miejscowości oraz 
mapą turystyczną „Ko-
lej na rower”, będzie 
też nasadzona zieleń. 
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REMONT SZKOŁY W LUBIĘCINIE

OPS PO LIFTINGU

NAWODNIMY BOISKO W NOWYM ŻABNIE

Kiedy po jednej stro-
nie drogi od dłuższego 
czasu trwa remont ko-
ścioła, po drugiej roz-
poczęły się prace przy 
Zespole Edukacyjnym 
w Lubięcinie. Inwesty-
cją objęte są dwie czę-
ści szkoły. Pierwszą z 
nich, tj. remont elewa-
cji starej części szkoły 
wykonuje firma „Bu-
d-Big” Krzysztof Pul-
tyn, a drugą – remont 
płaskiego dachu wraz z 
ociepleniem w nowszej 
części szkoły – firma 
„Bol But” Tomasz He-

lit. Całkowity koszt obu 
zadań opiewa na kwotę 
bliską 290 tys. zł brutto. 
Całość finansowana jest 
z budżetu gminy.

„W naszej gminie 
mamy 3 szkoły. W tego 
typu placówkach cięż-
ko jest utrzymać wy-
soki poziom estetyki, 
codziennie uczęszczają 
do nich setki uczniów. 
Systematycznie staramy 
się odświeżać wnętrza 
sal i korytarzy, planując 
każdego roku drobniej-
sze remonty. W pew-
nym momencie przy-

chodzi też czas na to, 
że trzeba zrobić o wiele 
więcej. W ostatnich la-
tach zainwestowaliśmy 
bardzo dużo w remont 
szkoły i przedszkola w 
Przyborowie, oddzia-
łu przedszkolnego w 
Kiełczu oraz szkoły w 
Lubieszowie. Myślę, że 
nasze placówki nie mają 
się czego wstydzić. Te-
raz zwróciliśmy się w 
stronę Lubięcina. Nie-
stety dach jest w takim 
stanie, że nie możemy 
dłużej czekać. Postano-
wiłyśmy z Panią dyrek-

Remont budynku 
Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej dobiegł końca. 
Łączna wartość zadania 
wyniosła blisko 150 tys. 
zł. Tzw. „lifting” obiek-
tu obejmował m.in: 
tynkowanie, malowa-
nie, wymianę stolarki 
okiennej i drzwiowej 
(zewnętrznej), rynien i 
rur spustowych.

Jednocześnie przy-
pominamy, że OPS 
Gmina Nowa Sól ma 
swoją siedzibę przy 
ul. Moniuszki 3 w 

Nowej Soli i czynny 
jest od poniedziałku 
do piątku w godz. od 
7.00 do 15.00. Go-
dziny przyjmowania 
wniosków przez dział 
świadczeń rodzinnych, 
alimentacyjnych i wy-
chowawczych: ponie-
działek 10.00-15.00, 
wtorek 10.00-14.00, 
środa 8.00-14.00, 
czwartek 7.00-12.00, 
piątek 8.00-14.00. Te-
lefon kontaktowy: 68 
356 16 90 lub 68 888 60 
92, adres email: pocz-
ta@opsnowasol.pl

Dzięki pozyskanemu 
przez gminę wsparciu 
finansowemu, nową na-
wierzchnię i nowoczesny 
system nawadniania otrzy-
ma boisko w Nowym Żab-
nie. Z 300 tys. zł, które były 
do podziału, otrzymaliśmy 
30 tys. zł, co stanowi 50% 
kosztów całej inwestycji. 
Przypomnijmy, to już dru-
gie dofinansowanie na na-
wodnienie boiska w naszej 
gminie! „Nie tak dawno z 
pozyskanego dofinansowa-
nia zamontowaliśmy sys-
tem nawadniający murawę 
na boisku w Lubięcinie, zo-

stała też podpisana umowa 
na modernizację istniejące-
go boiska do piłki nożnej w 
Kiełczu, a teraz otrzymali-
śmy wspaniałą wiadomość, 
że Nowe Żabno również 
doczeka się inwestycji. Idąc 
za ciosem, w pełni chcemy 
korzystać z ogłaszanych 
przez Urząd Marszałkow-
ski naborów, by rewitali-
zować naszą gminną bazę 
sportową. Dziękuję wszyst-
kim, którzy wspierają nasze 
projekty i mam nadzieję, że 
mieszkańcy będą w pełni 
korzystać z nowych inwe-
stycji.” – mówi Wójt Gmi-

tor, że z elewacją też nie 
będziemy zwlekać. Przy 
okazji wakacji,  które 
z resztą są najlepszym 
momentem na realiza-
cję inwestycji  w pla-
cówkach oświatowych, 

wykonamy w tym roku 
dwa zadania. We wrze-
śniu szkoła w Lubięci-
nie nie będzie już taka 
sama…” – mówi Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabe-
la Bojko. 

Samorząd województwa lubuskiego po raz kolejny przeznaczył środki z budżetu 
na program nawadniania boisk. Wśród 11 włodarzy, którzy podpisali 12 lipca br. 
umowy, obecna była Pani Izabela Bojko Wójt Gminy Nowa Sól.

ny Nowa Sól Pani Izabela 
Bojko.  „Nasi sportowcy 
dość długo czekali na re-
alizację tego zadania. Teren 

wymaga wielu inwestycji, 
nie tylko samego nawod-
nienia. Najważniejsze 
jest jednak to, że w końcu 
został zrobiony pierwszy 
krok w dobrą stronę! Jako 
przedstawiciel i gospodarz 

miejscowości, pragnę po-
dziękować za kolejną inwe-
stycję w Nowym Żabnie. 
Nasza miejscowość wciąż 
się rozwija i z każdym 
dniem pięknieje, wystarczy 
tu przyjechać i samemu się 
przekonać!” – mówi Sołtys 
Nowego Żabna Pan Prze-
mysław Ficner.

W podpisaniu umowy o dofinansowanie wzięli udział: Wójt Izabela Bojko, Wicemarszałek 
Stanisław Tomczyszyn, Radny Województwa i pomysłodawca konkursu na nawadnianie boisk 
- Zbigniew Kołodziej, prezes Lubuskiego Związku Piłki Nożnej Robert Skowron oraz Dyrektor 
Departamentu Programów Rozwoju Obszarów Wiejskich UMWL Arkadiusz Dąbrowski.
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REALIZUJEMY KOLEJNE PROJEKTY PRZY WSPÓŁPRACY Z KRAINĄ 
LASÓW I JEZIOR – LGD

NOWE LAMPY W NOWYM ŻABNIE

Jeszcze w tym roku 
Gmina zrealizuje dwa 
projekty w ramach pod-
działania 19.2 „Wsparcie 
na wdrażanie operacji w 
ramach strategii rozwoju 
lokalnego kierowane-
go przez społeczność” z 
wyłączeniem projektów 
grantowych oraz operacji 
w zakresie podejmowania 
działalności gospodarczej 
objętego Programem Ob-
szarów Wiejskich na lata 
2014-2020. Wysokość 
otrzymanego dofinanso-
wania wyniosła prawie 
87 tys. zł, a koszt całko-
wity zadań opiewa na 
kwotę bliską 137 tys. zł. 
Inwestycjami objęte są 
takie miejscowości jak 
Rudno i Lipiny. 

Gmina Nowa Sól za-
montowała 8 nowych 
i energooszczędnych 
lamp ledowych w No-
wym Żabnie, a dokład-
nie na ulicy sąsiadu-
jącej z wielkim jajem 
znajdującym się tuż 
przy głównym wjeź-
dzie do miejscowości. 
Koszt zadania, które 
wykonała firma ITI-
NET z Zielonej Góry, 
wyniósł blisko  34 tys. 
zł brutto. Mieszkań-
cy muszą uzbroić się 
jednak w cierpliwość. 
Oświetlenie zostanie 
uruchomione dopiero 
po dopełnieniu formal-
ności związanych z 
dystrybucją i dostawą 
energii elektrycznej.

Warto przypomnieć, 
że to nie jedyna inwe-
stycja oświetleniowa 
zrealizowana w ostat-
nich latach w Nowym 
Żabnie. Na przełomie 
roku 2019 i 2020, rów-
nież przy drodze pro-
wadzącej od jaja, ale 
w kierunku sali wiej-
skiej, zostało zamonto-
wanych aż 24 nowych 
punktów świetlnych o 
łącznej wartości 150 
tys. zł brutto.

W maju została podpi-
sana umowa o dofinan-
sowanie budowy długo 
wyczekiwanego przez 
mieszkańców Rudna pla-
cu zabaw. Zagospodaro-
wany zostanie teren znaj-
dujący się w sąsiedztwie 
siłowni napowietrznej i 
boiska sportowego. W 

ramach zadania zamon-
towane będą następują-
ce elementy zabawowe: 
huśtawka wahadłowa, 
bocianie gniazdo, zestaw 
sprawnościowy, urządze-
nie wielofunkcyjne ze 
ślizgawką i wieżyczką, 
karuzela, młynek integra-
cyjny, bujaki sprężynowe.

Kolejnym planowa-
nym przedsięwzięciem 
jest budowa terenu re-
kreacyjno-edukacyjnego 
w Lipinach, tzw. farmy 
ekologicznej. Na terenie 
widocznym z drogi wo-
jewódzkiej nr 315 znajdą 
się m.in. tablice informa-
cyjno-edukacyjne zwią-
zane z tematyką owadów 
zapylających oraz drzew 
owocowych - miododaj-
nych, hamak, domek dla 
owadów oraz sadzonki 
drzew i krzewów owo-
cowych starych polskich 
odmian. Miejsce swoją 
charakterystyką ma na-

wiązywać do dawnych 
tradycyjnych sadów i ma 
być proekologiczne. 

Składam ogromne po-
dziękowania Stowarzy-
szeniu Kraina Lasów i Je-
zior – LGD za wspieranie 
licznych przedsięwzięć 
realizowanych na terenie 
gminy wiejskiej Nowa 
Sól  w obszarze realiza-
cji projektów, organizacji 
imprez i warsztatów dla 
mieszkańców oraz dzia-
łań promocyjnych.  Osob-
ne podziękowania kieruję 
w stronę Urzędu Marszał-
kowskiego za wspieranie 
naszych projektów.

Rudno doczeka się placu zabaw!

W Lipinach powstanie farma ekologiczna!

Nowe Żabno przeszło małą rewolucję, która na po-
czątku sporo namieszała, ale ostatecznie wprowa-
dziła ład i porządek z numeracją posesji. 

31 ULIC W NOWYM ŻABNIE

Wszystko zaczęło się od 
jednej z debat nt. uporząd-
kowania ulic, która miała 
miejsce podczas zebrania 
wiejskiego. Mieszkańcy 
sami wyszli z inicjatywą 
wprowadzenia nazw ulic, 
a co za tym idzie ustalenia 
nowych numeracji pose-
sji, po czym większością 
głosów zadecydowali o 
wprowadzeniu jej w życie. 
Następnym krokiem było 
podanie do wiadomości 
propozycji nazw, kolejne 
konsultacje z mieszkań-

cami i ew. korekty. Po 
pełnej akceptacji, pismo 
trafiło do Urzędu Gminy. 
26 lutego br. Rada Gminy 
Nowa Sól podjęła uchwa-
łę nr XXIII/177/2021 w 
sprawie nadania nazw ulic 
w miejscowości Nowe 
Żabno – w sumie 31. Pod 
koniec czerwca Referat 
Gospodarczy z siedzi-
bą w Kiełczu przystąpił 
do montażu znaków z 
nazwami ulic oraz infor-
macyjnych – łącznie 58 
sztuk. 
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Ważne informacje dla mieszkańców miejscowości, w której 
zostały nadane nowe nazwy ulic i numery porządkowe posesji!

KOLEJNE SERCE POMOCY 
TRAFI DO KIEŁCZAN

Zmiana nazwy ulicy nie 
ma wpływu na ważność 
dokumentów zawierających 
nazwę dotychczasową (do-
wody osobiste, prawa jaz-
dy i dowody rejestracyjne 
zachowują ważność, a ich 
wymiana nie jest wymaga-
na przed końcem terminu 
ważności dokumentu). Nie 
ma obowiązku wymiany 
dowodów osobistych, praw 
jazdy oraz dowodów reje-
stracyjnych! Zmiana nazwy 
ulicy nie wpływa również 
na konieczność wymiany 
paszportów, gdyż zgodnie 
z art. 18 ust.1 ustawy z 13 
lipca 2006 roku o dokumen-
tach paszportowych (Dz. U. 
z 2016 r. poz. 758 ze zm.) 
paszport nie zawiera adresu 
właściciela.

Jeśli chodzi o sprawy mel-

dunkowe, zmiana adresów 
w związku ze zmianą na-
zwy ulicy dokonywana jest 
bezpłatnie. Nie ma koniecz-
ności składania wniosku. 
Zmiany dokonane zostaną 
z urzędu. W przypadku, gdy 
wymagane jest przedłożenie 
zaświadczenia o aktualnym 
adresie zameldowania w 
związku ze zmianą nazwy 
ulicy, należy złożyć w Urzę-
dzie Gminy Nowa Sól w 
budynku przy ul. Moniuszki 
3a stosowny wniosek o wy-
danie zaświadczenia.

Więcej informacji na ten 
temat uzyskać można u pra-
cownika zajmującego się 
sprawami ewidencji ludno-
ści i dowodami osobistymi: 
e-mail: ewidencja@gmina-
nowasol.pl  tel. (68) 888 62 
14,  pokój 6.

Czynności, które powinni podjąć mieszkańcy:
1. Urząd Skarbowy - osoby fizyczne nieprowadzące działalności gospodarczej zgłasza-

ją zmianę przy najbliższym kontakcie z Urzędem Skarbowym. Można także wypeł-
nić zgłoszenie aktualizacyjne ZAP 3.

2. Zakład Ubezpieczeń Społecznych - osoby pobierające świadczenia powinny zgłosić 
zmianę danych adresowych na formularzu lub w dowolnej formie pisemnej do ZUS.

3. Centralna Ewidencja i Informacja o Działalności Gospodarczej - przedsiębiorca jest 
zobowiązany złożyć wniosek o zmianę wpisu do CEIDG w Urzędzie Gminy Nowa 
Sól. Zakres zmiany powinien obejmować rubryki, w których należy dokonać zmiany 
nazwy ulicy (adres zamieszkania, zameldowania, głównego miejsca wykonywania 
działalności gospodarczej, do doręczeń, dodatkowego miejsca wykonywania działal-
ności gospodarczej, przechowywania dokumentacji rachunkowej.

4. Dostawca energii elektrycznej i gazu - osoby będące klientami powinny zmianę da-
nych adresowych zgłosić do właściwego dostawcy.

5. Urząd Gminy Nowa Sól oraz podległe mu instytucje wprowadzą zmiany „z urzędu”.
6. Banki - należy zgłosić zmianę nazwy ulicy osobiście.
7. Zmiana w księdze wieczystej - nieodpłatnie. Należy złożyć wniosek o zmianę w Są-

dzie Rejonowym w Nowej Soli.
8. Mieszkańcy ulicy ponoszą koszty związane ze zmianą pieczątek osobistych lub fir-

mowych, wizytówek, a także ewentualnych szyldów, banerów reklamowych i re-
klam. 

9. Zarządcy budynków przy zmienianych ulicach zobowiązani są do dokonania zmian 
nazwy ulicy na nową w przypadku, gdy istnieje „stara nazwa” na budynku. Umiesz-
czenie na budynkach aktualnych nazw ulic ma zasadnicze znaczenie dla działania 
służb ratunkowych czy też firm kurierskich.

10. Zmiany w Ewidencji gruntów i budynków Gminy Nowa Sól, w odniesieniu do poło-
żenia nieruchomości, zostaną dokonane „z urzędu”.

TRWA RENOWACJA KRZYŻY
NA CMENTARZACH

Gmina kontynuuje za-
danie mające na celu po-
prawę estetyki wszystkich 
cmentarzy komunalnych 
znajdujących się na tere-
nie gminy wiejskiej Nowa 
Sól. Tym razem trwają 
prace nad renowacją krzy-
ży, a na skwerkach wokół 
nich odbywają się zabie-
gi pielęgnacyjne, w tym 
m.in. nasadzenia krzewów 
róż. Zadanie wykonuje 
Referat Gospodarczy z 
siedzibą w Kiełczu. Prace 
zakończyły się już w Cie-
pielowie oraz w Kiełczu, 
następnie będą kontynu-
owane na pozostałych 
cmentarzach. „Każdego 
roku realizujemy drobne 
inwestycje, by poprawiać 
nie tylko estetykę cmen-
tarzy, ale również ich 
funkcjonalność, m.in.  w 
tym celu w zeszłym roku 
zostały zamontowane 
nowe krany i skrzynki na 
narzędzia, a w Lipinach 
nowe ogrodzenie. Obecne 
zadanie jest kolejnym eta-

pem wcześniej wykona-
nych prac. Musimy dbać 
o wszystkie przestrzenie 
naszej gminy, nie tylko 
te przeznaczone do za-

baw, odpoczynku, sportu 
i rekreacji czy przydroż-
ne skwerki. Ważne jest, 
aby zachowywać również 
ciągłą dbałość o miej-
sca pochówku naszych 
bliskich.” – mówi Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko.

 W gminie wiejskiej 
Nowa Sól w zawrotnym 
tempie przybywa pojemni-
ków na plastikowe nakręt-
ki. Tzw. „serca pomocy” 
stanęły już w Lubięcinie, 
Chełmku, Przyborowie, 
Nowym Żabnie, Wrociszo-
wie, Ciepielowie i Lubie-
szowie. Do grona miejsco-
wości wspierających osoby 
potrzebujące dołączy teraz 
Kiełcz! 

„Nasza Gmina należy 
do Stowarzyszenia Kraina 
Lasów i Jezior – LGD w 
Siedlisku, które w ramach 
realizacji zadania „Nakręt-
kowy Zawrót Głowy w 
Krainie Lasów i Jezior” sfi-
nansuje zakup pojemników 
na nakrętki dla wszystkich 
jego członków, w tym rów-
nież dla nas. Wiadome było, 
że jeśli taka możliwość się 
pojawi, to serce przezna-
czone dla naszej gminy 
zostanie zamontowane w 
Kiełczu. To właśnie miesz-
kańcy tej miejscowości 
wielokrotnie wyrażali chęć 

współudziału w szczytnym 
celu gminnych serc pomo-
cy. To dobra wiadomość dla 
nas wszystkich, bowiem 
każdy dodatkowy pojem-
nik na terenie naszej gminy 
to większa szansa na zwy-
cięstwo w trudnej walce z 
ciężkimi chorobami, z któ-
rymi niestety zmagają się 
również nasi mieszkańcy. 
Jestem pewna, że Kiełcz – 
tak samo jak inne miejsco-
wości – nie zawiedzie!” 
- mówi Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko.  

 Projekt pn. „Nakrętkowy 
zawrót głowy” realizowany 
jest w ramach wsparcia 
zadania publicznego Wo-
jewództwa Lubuskiego pn. 
„Lubuskie Obywatelskie 
Inicjatywy Młodzieżowe”  
w obszarze działań pro-
mocyjnych wpływających 
na aktywizację młodzieży, 
obejmujących ochronę śro-
dowiska, zdrowy styl życia 
oraz kształtowanie postaw 
proekologicznych wśród 
młodego pokolenia. 
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Wielkie serca na na-
krętki cieszą się ogrom-
nym zainteresowaniem w 
naszej gminie. Po tym jak 

w zeszłym roku stanęły w 
kilku miejscowościach, 
systematycznie opróżnia-
ne są dla najbardziej po-

trzebujących. Co ważne, 
przedsięwzięcie jest pro-
ekologiczne. Teraz widać 
jak na dłoni ile plastiku 

POMAGANIE STAŁO SIĘ U NAS MODNE gromadzimy na co dzień. 
Dzięki takim sercom 
chronimy środowisko i 
pomagamy chorym dzie-
ciom.

W miesiącu kwietniu 
opróżnione zostały serca 
w Ciepielowie, Wroci-
szowie i Nowym Żab-
nie! Sołectwa jak zwy-
kle spisały się na medal. 
Nakrętki z Ciepielowa i 
Wrociszowa przekazano 
na rzecz Natana Pietrza-
ka, natomiast Nowe Żab-
no tradycyjnie podzieliło 
swoje serce na pół, prze-
kazując nakrętki Natano-
wi i Adasiowi Rosłono-
wi. Również mieszkańcy 
Lubieszowa zmobilizo-
wali się i szybko zapełnili 
nakrętkami pojemnik na 
plastikowe nakrętki. Całe 
serce ze szkoły w Lubie-
szowie zostało przekaza-
ne na rzecz ucznia Ada-
ma Rosłona. Dwa serca z 
Lubięcina i jedno z Cheł-

mka trafiły na rzecz Ja-
sia z Kożuchowa, który 
choruje na trakcyjne od-
warstwienie siatkówki le-
wego oka, silny astygma-
tyzm i postępującą wadę 
oka prawego. 

„Niestety liczne wizyty 
lekarskie i rehabilitacje 
są bardzo kosztowne, tak 
więc każda pomoc jest na 
wagę… nakrętek! Naj-
bardziej zadowalające 
jest to, że nasza społecz-
ność od samego początku 
z wielkim entuzjazmem 
włączyła się do zbiór-
ki. Dziękuję wszystkim 
osobom wspierającym 
gminną akcję serc pomo-
cy oraz koordynatorom 
zbiórek – Sołtysom oraz 
dyrektorowi szkoły w 
Lubieszowie. Możemy 
być dumni z tego, że po-
maganie stało się u nas 
modne!”– mówi Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko.
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NAPRAWA DRÓG PO ZIMIE TEREN REKREACYJNY W OKOPCU

POMAGAMY PRZETRWAĆ 
KASZTANOWCOM

NIECZYNNY PLAC ZABAW W STAREJ WSI

Pracownicy Referatu 
Gospodarczego z siedzibą 
w Kiełczu wykonali zada-
nie mające na celu bieżącą 
naprawą dróg gminnych, 
które uległy zniszczeniom 
w wyniku warunków at-
mosferycznych panujących 
w sezonie jesienno-zimo-
wym. Na drogi zużyto aż 
22 zestawów kruszywa, 
przy czym waga każdego 
zestawu wyniosła 27 ton. 
Utwardzono m.in. drogi 
gruntowe w Rudnie, Wro-
ciszowie, Starym Stawie, 
Nowym Żabnie, Stanach, 
Lipinach, Jodłowie oraz 
Drogoniowie. W samym 
Lubieszowie, zabiegowi 
poprawiającemu warunki 
komunikacyjne, podda-
no 5 dróg, w tym m.in. na 
Osiedlu Nad Stawem czy 
Osiedlu Zielone Wzgórze. 
Naprawą zostały objęte 
również drogi gminne znaj-
dujące się przy Osiedlu Sło-
necznym, a były to: droga 

biegnąca wzdłuż wału przy 
rzece Czarna Struga, od-
cinek drogi od mostku do 
lasu, odcinek drogi gmin-
nej prowadzącej przez las 
do drogi K-SSSE w Nowej 
Soli (ul. Północna). Popra-
wa jakości tego ostatniego 
odcinka drogi ma przede 
wszystkim ułatwić do-
stęp do posesji pojazdom 
ciężkim, tj. szambiarkom, 
śmieciarkom itp., które ze 
względu na swoje gabary-
ty miały utrudniony dojazd 
do Osiedla Słonecznego. 
Tą część zadania wykonała 
firma Sinohydro Corpora-
tion Limited, wywiązując 
się tym samym z zawar-
tej z Gminą umowy dot. 
naprawy dróg gminnych, 
uszkodzonych w wyniku 
realizowanej inwestycji 
przeciwpowodziowej na te-
renie Lubieszowa. W maju 
Referat Gospodarczy zajął 
się gminnymi drogami as-
faltowymi.

Gmina Nowa Sól zago-
spodarowała kolejny teren, 
tym razem w Okopcu! 
Najpierw plac został odpo-
wiednio przygotowany pod 
inwestycję, później firma 
Wagner Factory wykonała 
ścieżki z nawierzchni mine-
ralnej. Montażem urządzeń 
małej architektury, stojaka 
na rowery, stołu do ping 
ponga oraz przygotowa-
niem miejsca na ognisko 
zajął się Referat Gospodar-
czy z siedzibą w Kiełczu. 
Urządzenia siłowe (dwa na 
jednym pylonie) zamonto-
wał  producent – „Buglo”. 

Gmina Nowa Sól wraz z 
Nadleśnictwem Nowa Sól, 
Lasy Państwowe wzięły 
udział w corocznej akcji 

Roczna ekspertyza pla-
ców zabaw wykazała, 
że urządzenia drewniane 
znajdujące się w m. Sta-
ra Wieś są w złym stanie 
technicznym i mogą mieć 
wpływ na zagrożenie 
życia lub zdrowia użyt-
kowników. W związku 
z powyższym, teren jak 
najszybciej został wyłą-
czony z użytkowania, a 
elementy zabawowe pod-

Osiedle Słoneczne w Lubieszowie w trakcie remontu dróg

Droga na os. Słonecznym po remoncie

Całość inwestycji wynio-
sła prawie 33 tys. zł brutto. 
Koszty zostały podzielone 
pomiędzy Gminę i Sołec-
two. Po raz kolejny współ-
praca przyniosła wymierne 
korzyści! Wójt Gminy 

Nowa Sól Izabela Bojko 
zapowiada, że to dopiero 
pierwszy etap urządzania 
terenu rekreacyjnego w 
Okopcu. Inwestycja będzie 
kontynuowana w przy-
szłym roku. 

ratowania kasztanowców. 
Nadleśnictwo przekazało 
Gminie 40 sztuk feromo-
nów wabiących szrotówka 

dane demontażowi. Na 
chwilę obecną plac za-
baw jest nieczynny. Gdy 
tylko pojawi się szansa 
na pozyskanie środków 

kasztanowcowiaczka, a 
pracownicy Referatu Go-
spodarczego z siedzibą w 
Kiełczu przymocowali je 
na drzewach. Opieką zosta-
ły objęte kasztany znajdują-
ce się w miejscowościach 
Przyborów, Stany, Lipiny. 
Liście kasztanowców zja-
dane są przez larwy, które 
po zimowym spoczynku 
wędrują po pniu drzewa i 
rozlokowują się na mło-
dych listkach. Jest to pierw-
szy atak tego groźnego 
szkodnika. Czas odgrywa 
tu bardzo ważną rolę, dla-
tego każdego roku trzeba 
działać jak najszybciej.

zewnętrznych, Gmina od 
razu przystąpi do realiza-
cji zadania mającego na 
celu przywrócenie temu 
miejscu dawnego blasku.

15

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



PRZYCHODNIA W CHEŁMKU 
WZNAWIA WIZYTY

Praktyka Lekarza Rodzinnego Małgorzata 
Ganecka informuje, że od września zostaną 
wznowione wizyty w przychodni w Cheł-
mku – w poniedziałki pediatria, we wtorki, 

środy czwartki oraz piątki przyjmowani 
będą pozostali pacjenci. W niedługim czasie 
nastąpi również otwarcie gabinetu stomato-
logicznego prowadzonego przez stomatolog 

Dominikę Stachurę. 

GMINA NOWA SÓL 
W OBIEKTYWIE

AKTUALIZACJA EWIDENCJI ZBIORNIKÓW 
BEZODPŁYWOWYCH I PRZYDOMOWYCH 
OCZYSZCZALNI ŚCIEKÓW - INFORMACJA DLA 
MIESZKAŃCÓW, KTÓRZY NIGDY WCZEŚNIEJ 
NIE DOKONYWALI ZGŁOSZENIA.

Stowarzyszenie „Lep-
szy Start” z Przyborowa 
wydało album fotogra-
ficzny pn. „Gmina Nowa 
Sól w obiektywie” przed-
stawiający zabytki, inwe-
stycje i przyrodę gminy 
Nowa Sól. Album w na-
kładzie 500 sztuk będzie 
służył do promocji walo-
rów gminy wiejskiej. Eu-
ropejski Fundusz Rolny 
na rzecz Rozwoju Ob-
szarów Wiejskich: Eu-
ropa inwestująca w ob-
szary wiejskie”. Projekt 
pn. „Gmina Nowa Sól w 
obiektywie” realizowany 
przez Stowarzyszenie Na 
Rzecz Wspierania Edu-

kacji Dzieci i Młodzieży 
„Lepszy Start” mający 
na celu wydanie albumu 
fotograficznego pn. Gmi-
na Nowa Sól w obiekty-
wie współfinansowany 
jest ze środków Unii 
Europejskiej w ramach 
poddziałania „Wsparcie 
na wdrażanie operacji w 
ramach strategii rozwoju 
lokalnego kierowanego 
przez społeczność” Pro-
gramu Rozwoju Obsza-
rów Wiejskich na lata 
2014-2020. Dziękujemy 
Krainie Lasów i Jezior - 
Lokalnej Grupie Działa-
nia za jak zawsze udaną 
współpracę! 

Wójt Gminy Nowa Sól 
informuje, że zgodnie z 
art. 3 ust. 3 pkt. 1 i 2 usta-
wy z dnia 13 września 
1996 r. o utrzymaniu czy-
stości i porządku w gmi-
nach (tj. Dz. U. z 2020 r., 
poz. 1439 ze zm.), Gmina 
Nowa Sól zobowiązana 
jest do prowadzenia ewi-
dencji: 

- zbiorników bezodpły-
wowych w celu kontroli 
częstotliwości ich opróż-
niania oraz w celu opra-
cowania planu rozwoju 
sieci kanalizacyjnej; 

- przydomowych 
oczyszczalni ścieków w 
celu kontroli częstotliwo-
ści i sposobu pozbywania 
się komunalnych osadów 
ściekowych oraz w celu 
opracowania planu roz-
woju sieci kanalizacyj-
nej;

W celu aktualizacji 
ewidencji, mieszkańcy 
gminy Nowa Sól, którzy 
nie dokonywali wcze-
śniej zgłoszenia, a posia-
dają zbiorniki bezodpły-
wowe lub przydomowe 
oczyszczalnie ścieków, 
proszeni są o wypełnienie 
zgłoszenia i niezwłoczne 
dostarczenie go do Urzę-
du Gminy w Nowej Soli 
(ul. Moniuszki 3a, 67-
100 Nowa Sól, sekreta-

riat, II piętro). 
Gmina Nowa Sól ce-

lem wywiązania się z za-
pisów ustawy o utrzyma-
niu czystości i porządku 
w gminach, zobowiąza-
nia jest do przeprowadze-
nia kontroli istniejących 
na terenie gminy Nowa 
Sól, zbiorników bezod-
pływowych i przydo-
mowych oczyszczalni 
ścieków. Zakres kontroli 
zgodny będzie z w/w wy-
mogami określonymi w 
ustawie. Właściciel nie-
ruchomości zobowiązany 

jest w trakcie kontroli, 
do wskazania lokalizacji 
zbiornika bezodpływo-
wego lub przydomowej 
oczyszczalni ścieków 
wraz z przedstawieniem 
dokumentów potwier-
dzających regularne 
opróżnianie zbiorników. 
Powyższe kontrole prze-
prowadzane są cyklicznie 
na terenie całej gminy. 
Druki zgłoszenia dostęp-
ne są u sołtysów, w Urzę-
dzie Gminy Nowa Sól 
oraz na stronie interneto-
wej nowasol.bip.net.pl

16

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



ROZMOWA Z PANIĄ ANNĄ WIĘCKIEWICZ – CZŁONKIEM ZARZĄDU 
SPÓŁKI PREZERO SERVICE ZACHÓD

Może na początek w 
kilku słowach przedsta-
wi Pani Spółkę i krótko 
opowie o tym, co dzieje 
się z odbieranymi przez 
Państwa firmę odpada-
mi?

Nasza firma - PreZero 
Service Zachód, odpowia-
da za odbiór i zagospoda-
rowanie wszystkich odpa-
dów komunalnych, które 
powstają na terenie gminy 
Nowa Sól. Odbieramy 
odpady bezpośrednio z 
posesji zamieszkałych 
i niezamieszkałych, ale 
również z Punktu Selek-
tywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych w Okopcu.

Odpady te przewożone 
są do Instalacji Komu-
nalnej w Kiełczu. Tam 
poddawane są specjali-
stycznym procesom prze-
twarzania, w celu wyod-
rębnienia tzw. odpadów 
surowcowych, które w 
dalszej kolejności będą 
mogły zostać poddane re-
cyklingowi. Dlatego war-
to pamiętać, że im więcej 
sił i starań włożymy w to, 
aby odpowiednio segrego-
wać odpady, tym więcej z 
nich trafi do ponownego 
wykorzystania, czyli do 
obiegu zamkniętego. 

Jako firma, której mi-
sją jest zamknięcie cyklu 
obiegu surowców i ochro-
na zasobów naturalnych, 
stawiamy mocno na edu-
kację i podkreślamy, że 
prawidłowa segregacja, 
postawa proekologiczna 
i dokonywanie właści-
wych wyborów ma real-
ny wpływ na naszą przy-
szłość. 

Co to są tereny za-
mieszkałe i niezamiesz-
kałe? Proszę o wyjaśnie-
nie tych pojęć naszym 
czytelnikom.

Najprościej mówiąc, te-
reny zamieszkałe to te, na 
których znajduje się zabu-
dowa mieszkaniowa, czyli 
wolnostojące domy czy 
osiedla mieszkaniowe. Z 
kolei tereny niezamiesz-
kałe to miejsca w których 
znajdują się głównie firmy 
i podmioty prowadzące 
działalność gospodarczą, 
ale też szkoły czy urzędy. 

Mieszkańcy zwracają 
uwagę na to, że brakuje 
często konkretnych in-
formacji, gdzie wrzucać 
jakie odpady. Po co tyle 
pojemników i czy można 
uzyskać szczegółową in-
formację na temat zasad 
segregacji lub ewentual-
nie do kogo zwrócić się o 
pomoc?   

Pierwszym krokiem do 
właściwej segregacji jest 
zapamiętanie, że odpady 
dzielimy na 5 różnych 
frakcji: papier, meta-
le i tworzywa sztuczne, 
szkło, odpady biodegra-
dowalne i zmieszane od-
pady resztkowe, które też 
często określa się  jako 
„zmieszane odpady ko-
munalne”. Drugim kro-
kiem jest samo działanie, 
czyli wrzucanie odpadów 
do odpowiednich pojem-
ników. Co szczególnie 
ważne, jedynie czyste 
opakowania są źródłem 
surowca, który może być 
poddany recyklingowi. 
PreZero prowadzi sze-
roko zakrojone działania 
edukacyjne zgodne z fi-
lozofią marki. W naszych 
mediach społecznościo-
wych oraz na stronie in-
ternetowej każdy znajdzie 
sporą dawkę wiedzy na 
temat segregacji odpadów, 
proekologicznych zacho-
wań czy eko-ciekawostki. 
Ponadto, będąc częścią 

lokalnej społeczności, je-
steśmy partnerem wielu 
wydarzeń oraz prowa-
dzimy warsztaty ekolo-
giczne, podczas których 
skupiamy się na edukacji 
i działaniach informacyj-
nych. 

Skoro odpady segre-
guje się w domu osob-
no, to dlaczego czasami 
można zaobserwować, 
jak są one wrzucane do 
jednej „śmieciarki”. Po 
co w takim razie segre-
gować?

Segregacja to nowe 
myślenie dla czystego 
jutra. Stawiamy na ekolo-
gię  i posiadamy pojazdy 
z system jednoczesnego 
odbioru dwóch rodza-
jów odpadów, zwane po-
wszechnie „śmieciarkami 
wielokomorowymi”. Od-
pady podczas załadunku 
są kierowane do  oddzie-
lonych komór zabudowy, 
które uniemożliwiają mie-
szanie się tych odpadów. 
Dzięki takim pojazdom 
w znaczny sposób ogra-
niczamy ilość transportów 
potrzebnych do odbioru 
wszystkich odpadów ko-
munalnych. W ten sposób 
redukujemy emisję spalin 
i przyczyniamy się do po-
prawy jakości powietrza, 
którym przecież wszyscy 
oddychamy.

Proszę wyjaśnić, dla-
czego w ostatnim czasie 
prawie w całej Polsce 
doszło do wzrostu cen 
za odbiór odpadów ko-
munalnych i czy w ko-
lejnych latach można 
spodziewać się kolejnych 
wzrostów?

W ciągu ostatnich kilku 
lat znacząco zmieniły się 
zasady funkcjonowania 
systemu gospodarowania 

W związku z pojawiającymi się pytaniami dotyczącymi sposobu właściwego 
prowadzenia selektywnej zbiórki odpadów w gospodarstwach domowych, 
sposobu odbierania tych odpadów z posesji oraz prośbami o wyjaśnienie przy-
czyny wzrostu cen za ich odbiór, zaprosiliśmy do rozmowy Annę Więckiewicz, 
Członka Zarządu Spółki PreZero Service Zachód, która zajmuje się odbiorem i 
zagospodarowaniem odpadów wytwarzanych na terenie naszej gminy.

odpadami komunalnymi 
w Polsce. Na ostateczną 
cenę za odbiór odpadów 
ma wpływ wiele czynni-
ków. Są to nie tylko wpro-
wadzone nowe regulacje 
prawne, takie jak wzrost 
opłat za korzystanie ze 
środowiska, wymagania 
związane z magazyno-
waniem odpadów, ale 
również generowanie do-
datkowych kosztów zwią-
zanych z doczyszczaniem 
i zagospodarowaniem od-
padów.

Czy wobec tych zmian 
prawa, które wpływa-
ją na wzrost kosztów 
odbioru odpadów od 
mieszkańców, przewidu-
ją Państwo zastosowanie 
jakichś dodatkowych 
działań lub inwestycji 
ograniczających wzrost 
cen w przyszłości?

Z myślą o mieszkań-
cach, PreZero ciągle szu-
ka nowych rozwiązań, 
które będą ograniczać 
wzrost kosztów w zakre-
sie przetwarzanych odpa-
dów i pomogą utrzymać 
stabilne ceny ich zago-
spodarowania. Prowa-
dzimy cykliczne bada-
nia, które służą nam do 
przygotowania raportów 
oraz prognoz, dzięki któ-
rym możemy wyznaczyć 
kierunek zachodzących 
zmian i wskazać możliwe 
do zastosowania rozwią-
zania i technologie. Nie 
tylko analizujemy, ale też 
uczestniczymy w prowa-
dzonych obecnie w na-
szym kraju inwestycjach, 
które dotyczą m.in. budo-
wy biogazowni, fermento-
rów czy spalarni odpadów.

Jedną z pierwszych 
inwestycji na  terenie In-
stalacji w Kiełczu było 
wybudowane składowi-
ska odpadów, które wy-

korzystujemy wyłącz-
nie na własne potrzeby. 
Składujemy tam odpady 
przetworzone na naszej 
instalacji. To gwarantuje 
stabilność cen, ponieważ 
odpady nie są wywożone 
do odległych miejsc. Z  
tego powodu planowana 
jest w przyszłości rozbu-
dowa istniejącej kwatery 
składowiskowej.

W tej chwili analizuje-
my możliwość wykorzy-
stania odpadów biodegra-
dowalnych do produkcji 
certyfikowanego nawozu 
z możliwością odzysku 
biogazu i wytwarzania z 
niego energii elektrycznej 
oraz jego zastosowanie na 
obiektach paneli fotowol-
taicznych. Te wszystkie 
rozwiązania doskonale 
wpisują się w przyjęty 
przez nas program zmniej-
szania zużycia surowców 
naturalnych na rzecz recy-
klingu i odzysku. 

Czy odbieranie odpa-
dów komunalnych przez 
jedną firmę nie stwarza 
zagrożenia wystąpienia 
monopolu?

W przetargach ogłasza-
nych przez gminy i związ-
ki międzygminne na od-
biór i zagospodarowanie 
odpadów mogą startować 
firmy z całej Polski. Po 
wprowadzonych w prze-
pisach prawa zmianach, 
odpady komunalne nie 
podlegają regionalizacji. 
Mogą być więc transpor-
towane w całej Polsce. 
Należy jednak pamiętać, 
że koszt transportu od-
padów dość znacząco 
wpływa na cenę odbioru 
odpadów, dlatego najko-
rzystniejszą formą jest za-
gospodarowanie odpadów 
jak najbliżej miejsca ich 

(ciąg dalszy na stronie 18.)
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(ciąg dalszy ze strony 17.)

wytwarzania. 

Skoro wspomnieliśmy 
o odpadach zielonych, to 
proszę wyjaśnić naszym 
czytelnikom wymagania 
dot. ich zbierania i wska-
zanie czy nie ma innych 
rozwiązań wykorzysta-
nia tych odpadów?

Obowiązek zbierania 
odpadów biodegradowal-
nych wynika bezpośred-
nio z przyjętych regulacji 
prawnych. Należy więc 
zbierać je selektywnie do 
pojemników lub worków, 
a następnie oddawać fir-
mie zbierającej odpady. 
Istnieje jednak pewna al-
ternatywa - stosowanie 
przydomowych kompo-
stowników. Wytwarza-
ny w ten sposób nawóz 
wykorzystuje się do wła-
snych potrzeb, co jest 
rozwiązaniem doskonale 
sprawdzającym się rów-
nież w innych krajach. 

Czy faktycznie prze-
pisy Unii Europejskiej 
w zakresie selektywne-
go zbierania odpadów 
są tak rygorystyczne i 
szczegółowe?

Wszystkie przepisy 
Unii Europejskiej muszą 
być dostosowane do prze-
pisów krajowych i znaleźć 

się w naszych ustawach 
i rozporządzeniach. Dla 
Unii Europejskiej odpady 
od wielu lat są prioryte-
tem, dlatego tworzone są 
bardzo szczegółowe re-
gulacje prawne nakazują-
ce wszystkim państwom 
członkowskim uzyskanie 
w poszczególnych latach 
coraz wyższych pozio-
mów odzysku i recyklin-
gu. To dla nas nadrzędny 
cel - więcej recyklingu i 
mniej odpadów. To na-
sze zobowiązanie wobec 
przyszłych pokoleń.

Dziękuję bardzo za 
tak szczegółowe wyja-
śnienia i mam nadzieję, 
że w przypadku dal-
szych pytań będziemy 
mogli liczyć na Państwa 
pomoc?

Dziękuję. Serdecznie 
zapraszamy do śledzenia 
naszych profili w mediach 
społecznościowych oraz 
naszej strony interneto-
wej PreZero, gdzie można 
znaleźć wiele praktycz-
nych informacji, a także 
otrzymać odpowiedzi na 
pytania. 

Dziękuję bardzo. 
Z Panią Anną Więckie-

wicz - Członkiem Zarządu 
Spółki PreZero Service 
Zachód rozmawiał Robert 
Kobus.

METALE I TWORZYWA SZTUCZNE
Należy wyrzucać: odkręcone i zgniecione pla-
stikowe butelki po napojach, plastikowe opako-
wania po produktach spożywczych, opakowa-
nia wielomateriałowe (np. Kartony po mleku 
i sokach), opakowania po środkach czystości 
(np. po proszkach do prania), kosmetykach (np. 
szamponach, paście do zębów) itp., plastikowe 
torby, worki, reklamówki i inne folie, aluminio-
we puszki, folie aluminiowe, metale kolorowe, 
kapsle, zakrętki od słoików, styropian z opako-
wań po sprzęcie AGD i meblach.

Nie należy wyrzucać: nieopróżnionych bute-
lek i pojemników, plastikowych zabawek, opa-
kowań po lekach i zużytych art. Medycznych, 
opakowań po olejach silnikowych, części sa-
mochodowych, zużytych baterii i akumulato-
rów, puszek i pojemników po farbach i lakie-
rach, zużytego sprzętu elektronicznego i AGD, 
opakowań po smarach i środkach owadobój-
czych, styropianów budowlanych.

ODPADY ZMIESZANE
Należy wyrzucać: zatłuszczony papier, zużyte odpady higieniczne, zużyte 
pieluchy, zmiotki z ulicy, niedopałki papierosów, odchody zwierząt, szkło 
stołowe, zawartość odkurzacza, zimny popiół.

Nie należy wyrzucać: materiałów budowlanych, gabarytowych, styro-
pianów budowlanych, zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego, 
baterii, opakowań po farbach.

PAPIER
Należy wyrzucać: opakowania z papieru, karton, tekturę (także falistą), 
katalogi, ulotki, prospekty, gazety i czasopisma, papier szkolny i biurowy, 
zadrukowane kartki, zeszyty i książki, papier pakowy, torby i worki papie-
rowe.

Nie należy wyrzucać: ręczników papierowych i zużytych chusteczek 
higienicznych, papieru lakierowanego i powleczonego folią, papieru za-
tłuszczonego lub mocno zabrudzonego, kartonów po mleku i napojach, pa-
pierowych worków po nawozach, cemencie i innych mat. Budowlanych, 
tapet, pieluch jednorazowych i innych mat. Higienicznych, zatłuszczonych 
jednorazowych opakowań z papieru i naczyń jednorazowych, ubrań, para-
gonów, papieru faksowego.

SZKŁO
Należy wyrzucać: butelki i słoiki po napojach i żywności (w tym butelki po 
napojach alkoholowych i olejach roślinnych), szklane opakowania po kosme-
tykach (jeżeli nie są wykonane  z trwale połączonych kilku surowców).

Nie należy wyrzucać: ceramiki, doniczek, porcelany, fajansu, kryształów, 
szkła okularowego i żaroodpornego, zniczy z zawartością wosku, żarówek 
i świetlówek, reflektorów, opakowań po lekach, rozpuszczalnikach, olejach 
silnikowych, luster, szyb okiennych i zbrojonych, monitorów i lamp telewi-
zyjnych, termometrów i strzykawek, szyb samochodowych.

Należy wyrzucać: odpadki warzywne i owocowe (w tym cukierki itp.), 
drobne gałęzie drzew i krzewów, skoszoną trawę, liście, kwiaty, trociny i 
korę drzew, niezaimpregnowane drewno, resztki jedzenia, skorupki z jaj, 
fusy z kawy i herbaty, łupiny orzechów, mech, kwiaty doniczkowe i cięte.

Nie należy wyrzucać: kości zwierząt, oleju jadalnego, odchodów zwie-
rząt, popiołu z węgla kamiennego, leków, drewna impregnowanego, płyt 
wiórowych i pilśniowych MDF, piachu, ziemi i kamieni, innych odpadów 
komunalnych (w tym niebezpiecznych), zawartości z odkurzacza, niedo-
pałków papierosów, odpadów higienicznych, zużytych pieluch.

BIOODPADY
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PROBLEM Z PRZYSTANKIEM 
W NOWEJ SOLI

W 2015 r. Pan Wadim 
Tyszkiewicz, ówczesny 
Prezydent Miasta Nowa 
Sól wycofał się z poro-
zumienia dot. uczęsz-
czania dzieci z gminy 
wiejskiej do Szkoły 
Podstawowej  nr 5 w 
Nowej Soli, które obo-
wiązywało od 2007 
r., co poskutkowało 
wstrzymaniem naboru 
naszych dzieci i mło-
dzieży do szkół podsta-
wowych i gimnazjów 
w Nowej Soli od roku 
szkolnego 2016/2017. 
Od tamtej pory poro-
zumienie zaczęło obo-
wiązywać wyłącznie 
w zakresie uczniów 
pobierających  naukę 
do czasu zakończenia 
edukacji na poziomie 
szkoły podstawowej i 

gimnazjum. Do SP nr 5 
w Nowej Soli uczęsz-
cza obecnie 19 dzie-
ci z gminy wiejskiej 
i tak jak wszystkim 
uczniom, im także Gmi-
na gwarantuje dowóz. 
Sprawa nie jest jed-
nak taka oczywista, bo 
gwarancja dojazdu ze 
strony Gminy to jedno, 
a przychylność ze stro-
ny władz Miasta Nowa 
Sól to drugie. Miasto w 
dalszym ciągu próbu-
je uprzykrzyć uczniom 
z terenu naszej gminy 
uczęszczanie do szko-
ły. Wyłoniony w drodze 
przetargu przewoźnik 
nie może zatrzymywać 
się na przystanku, któ-
ry zlokalizowany jest 
w pobliżu placówki, tj. 
na ul. Piaskowej. Dla-

czego? Prezydent Mia-
sta Nowa Sól w piśmie 
do Wójta Gminy Nowa 
Sól informuje, że przy-
stanek jest zarządzany 
przez Miasto i zgodnie 
z Uchwałą Rady Miej-
skiej udostępniany jest 
wyłącznie operatorowi 
publicznego transportu 
zbiorowego (komuni-
kacja miejska), czyt. 
SUBBUS. Zatrzymy-
wanie się przewoźni-
ka na tym przystanku 
stanowi m.in. łamanie 
przepisów prawa miej-
scowego i jeśli prze-
woźnik wciąż będzie to 
robił, Miasto wystąpi 
do Wójta z żądaniem 
cofnięcia zezwolenia 
na wykonanie prze-
wozów regularnych z 
jednoczesnym powia-
domieniem o przedmio-
towej sprawie Inspekcji 
Transportu Drogowe-
go. Pismo o podobnej 
treści trafiło również 

do firmy transporto-
wej. Jak nie wiadomo 
o co chodzi, to chodzi 
o pieniądze. Uchwała 
Rady Miejskiej Nowa 
Sól wyklucza innych 
przewoźników z możli-
wości dowozu uczniów 
do szkół jak i pracowni-
ków do zakładów pra-
cy. Brak zezwoleń na 
korzystanie z przystan-
ków miejskich utrudnia 
pracę wielu firmom i 
prowadzi do monopo-
lu miasta w zakresie 
transportu publicznego. 
Dzieci poniekąd zmu-
szone są do korzystania 
z transportu miejskiego, 
jeżdżąc bez wymaga-
nej opieki. W sytuacji 
zagrożenia to rodzice 
ponoszą odpowiedzial-
ność za swoje dzieci 
godząc się na przejazd 
Subbusem bez opieku-
na. Ponadto transport 
miejski nie zabezpiecza 
uczniom dogodnych 

godzin powrotu ze 
szkoły do domu oraz 
warunków sanitarnych. 
Jak się okazuje, z tym 
problemem nie zmaga 
się tylko gmina wiejska 
Nowa Sól. „Niestety 
chyba żyjemy w takich 
czasach, w których to 
ludzie wolą sobie kom-
plikować życie, niż je 
ułatwiać. Szkoda tylko, 
że monopol komunika-
cji miejskiej w Nowej 
Soli musi odbywać się 
kosztem dzieci. W tej 
sprawie wystosowali-
śmy odpowiednie pisma 
do Prezydenta Miasta 
Jacka Milewskiego, 
Senatora Wadima Tysz-
kiewicza, a nawet Mi-
nistra Edukacji i Nauki 
Przemysława Czarnka. 
Jak na razie nikt nie jest 
zainteresowany roz-
wiązaniem problemu. 
Czy zatrzymywanie się 

30 CZERWCA KOMISJA ROZSTRZYGNĘŁA KONKURS NA STANOWISKO 
DYREKTORA ZESPOŁU EDUKACYJNEGO W PRZYBOROWIE.

Kadencja dyrektora koń-
czy się wraz z okresem 
tegorocznych wakacji. Do 
konkursu wpłynęła jedna 
oferta, którą złożył Pan 
Sylwester Buczyński – 
dotychczasowy dyrektor 
szkoły w Przyborowie. 
Komisja pod przewod-
nictwem inspektora ds. 
oświaty i wychowania 
Pani Joanny Trojniarz,  po 
sprawdzeniu kompletności 
złożonych dokumentów i 
zapoznaniu się z koncep-

cją zarządzania szkołą oraz 
wysłuchaniu kandydata, 
podjęła decyzję w głoso-
waniu tajnym o wskazaniu 
dyrektora Zespołu Eduka-
cyjnego w Przyborowie na 
następną kadencję. Zgod-
nie z obowiązującymi 
przepisami prawa ostatecz-
ną decyzję o powołaniu 
dyrektora szkoły podejmu-
je Wójt po zapoznaniu się 
z dokumentacją konkurso-
wą. „Dziękuję Pani Wójt 
za obdarzenie mojej osoby 

zaufaniem, za możliwość 
kontynuacji naszej dobrej 
współpracy, za całokształt 
tworzenia dzieła jakim jest 
edukacja i wychowanie 
młodzieży.  Jestem prze-
konany, że tak jak dotych-
czas,  wspólnymi siłami 
będziemy polepszać wa-
runki do nauki w naszej 
szkole, a przede wszystkim 
podnosić poziom kształce-
nia młodych mieszkańców 
gminy.  Mam nadzieję, że 
kolejne lata będą dla naszej 

Tego samego dnia Pani Izabela Bojko Wójt Gminy Nowa 
Sól złożyła Panu Sylwestrowi osobiste gratulacje oraz akt 
powierzenia, na mocy którego będzie sprawował pieczę nad 
szkołą przez kolejną kadencję, do dnia 31 sierpnia 2025 r.  

UMOWA NA DOWÓZ DZIECI DO PLACÓWEK EDUKACYJNYCH PODPISANA

Przedmiotem umowy 
jest świadczenie regular-
nych usług przewozowych 
w postaci dowozu i odwozu 
dzieci do Zespołu Eduka-
cyjnego w Przyborowie, 
Przedszkola w Przyboro-
wie, Oddziału Zamiejsco-
wego w Kełczu, Publicznej 
Szkoły Podstawowej nr 5 
im. Władysława Broniew-
skiego w Nowej Soli i do 

Zespołu Edukacyjnego w 
Lubięcinie w komunikacji 
otwartej z pierwszeństwem 
przejazdu dla uczniów. 
Zlecenie zrealizowane bę-
dzie poprzez zapewnienie 
uczniom odpowiedniej 
ilości miejsc siedzących 
w autobusach. Gmina na-
bywać będzie od firmy 
bilety miesięczne szkolne 
z uwzględnieniem przewi-

Dowóz dzieci zapewni Firma Przewozy Turystyczne 
Usługi Transportowe Eugeniusz Hliwa

1 kwietnia br. zawarta została umowa pomiędzy Gminą 
Nowa Sól, reprezentowaną przez Panią Izabelę Bojko – 
Wójta Gminy Nowa Sól a Firmą Przewozy Turystyczne 
Usługi Transportowe Eugeniusz Hliwa,  reprezentowaną 
przez Pana Eugeniusza Hliwę.

dzianych ustawowo ulg dla 
podróżnych. Suma wszyst-
kich biletów w obie strony 
na różnych trasach to 249 
sztuk. Szacunkowy koszt za 
wykonanie całości przed-
miotu zamówienia wynosi 
118.924,89 zł brutto. Mimo 
niepewnych czasów zwią-
zanych z pandemią i zmie-
niających się obostrzeń, 
Gmina musi być przygoto-
wana na powrót dzieci do 
szkół i przedszkoli.

szkoły równie pomyślne.” 
– powiedział dyrektor ZE 

w Przyborowie Pan Syl-
wester Buczyński.

(ciąg dalszy na stronie 20.)
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ÓSMOKLASIŚCI OPUŚCILI MURY NASZYCH SZKÓŁ
Pod koniec czerwca 

żegnaliśmy młodzież, 
która ukończyła eduka-
cję w naszych gminnych 
placówkach oświato-
wych. Był to jak zwykle 
czas podsumowań, licz-
nych podziękowań oraz 
wzruszeń. W uroczy-
stościach szkolnych jak 
zawsze wzięła udział 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko, by osobi-
ście pogratulować wyso-
kich wyników w nauce 

i przekazać dyplomy 
uznania potwierdzające 
otrzymanie stypendium 
dla szczególnie uzdol-
nionych uczniów w roku 
szkolnym 2020/2021. 
Wyróżnionymi ósmokla-
sistami zostali: Jan Gór-
ski, Dominika Maślan-
ka, Jakub Frankowski, 
Hubert Bratuś, Amelia 
Rychta, Jakub Zute-
rek (Przyborów), Jerzy 
Zatwarnicki, Wiktoria 
Szczerbińska, Agata Ro-

że jeszcze się spotka-
my, zatem do widzenia! 
Wszystkiego dobrego! ” 
– powiedziała Wójt.

Zasady przyznawania 
stypendium naukowego i 
artystycznego w ramach 
Lokalnego Programu 
Wspierania Edukacji 
Uzdolnionych Dzieci i 
Młodzieży pobierających 
naukę na terenie gmi-
ny Nowa Sól zostały 
określone w uchwale nr 
XXIV/189/2021 Rady 

maszko, Laia Hain (Lu-
bięcin) oraz Kuba Nizia-
łek (Lubieszów). 

„Doceniając wagę in-
dywidualnych wysiłków 
młodych, zdolnych lu-
dzi, serdecznie gratuluję 
wysokich wyników w 
nauce, które odzwiercie-
dlają trud włożony w ich 
osiągnięcie. Pamiętam 
jak byliście jeszcze ma-
łymi dziećmi, a dziś już 
jako prawie dorośli koń-
czycie edukację w na-

szych szkołach i zaczyna-
cie nowy etap w szkołach 
średnich. Życzę Wam, 
abyście odnosili sukcesy 
i zdobywali wiedzę nie-
zbędną do wykonywania 
wymarzonego zawodu, a 
Waszym rodzicom by za-
wsze byli z Was dumni. 
Życzę udanych wakacji, 
podróżujcie, zwiedzajcie 
i szalejcie, oczywiście 
zdroworozsądkowo. Nie 
użyję słowa „żegnaj-
cie”, bo mam nadzieję, (ciąg dalszy na stronie 21.)

(ciąg dalszy ze strony 19.)

autobusu przed szkołą 
musi rodzić takie kom-
plikacje?” – mówi Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabe-
la Bojko. Być może pa-
nowie na stanowiskach 
oprzytomnieją dopiero 
wtedy, gdy dojdzie do 

jakiegoś nieszczęścia – 
czego oczywiście niko-
mu nie życzymy. 1 lipca 
br. odbyło się również 
w tej sprawie spotka-
nie z rodzicami dzieci 
uczęszczających do SP 
5 w Nowej Soli. Jak na 
razie przystanki w No-
wej Soli wciąż są na 

wyłączność Miasta, w 
związku z czym ucznio-
wie zmuszeni są do ko-
rzystania z usług Sub-
busa, który nie spełnia 
oczekiwań mieszkań-
ców i obowiązujących 
wymagań. 

„Sprawa jest tym bar-
dziej niezrozumiała, 

gdyż wystarczy dobra 
wola władz miasta w 
tym zakresie, co dało-
by możliwość zatrzy-
mywania się na Sta-
rym Żabnie przy SP 5, 
choćby na wzór roz-
wiązań przy dowozie 
do szpitala. Warto rów-
nież wspomnieć, że to  

miasto osiąga korzyść 
z naszych uczniów, 
ponieważ subwencja 
idzie za uczniem, więc 
zasila budżet miejskiej 
szkoły, a ponadto nasza 
gmina bierze na siebie 
ciężar dowozu.” – do-
daje Wójt Gminy Nowa 
Sól.

Absolwenci z Przyborowa Absolwenci z Lubięcina

ZESPÓŁ EDUKACYJNY W LUBIĘCINIE MA SIĘ CZYM POSZCZYCIĆ
11.06.2021 r. W Zie-

lonej Górze w murach 
„Medyka” zostały roz-
dane wyróżnienia i 
nagrody w konkursie 
KRUS ”Bezpiecznie na 
wsi mamy – od 30 lat 
wypadkom z KRUS za-
pobiegamy”. Z wielką 
dumą możemy pochwa-
lić się tym, że praca Ale-
xa Frąckowiaka – ucznia 
Zespołu Edukacyjnego 
w Lubięcinie została za-
uważona i wyróżniona 
spośród 57 588 innych 
prac. Natomiast Jerzy 
Zatwarnicki – uczeń kla-
sy VIII B otrzymał tytuł 
finalisty w Wojewódz-
kim Finale Konkursu 

Przedmiotowego z języ-
ka polskiego.

W imieniu całej gmi-
ny gratulacje zdolnym 
mieszkańcom składa 

Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko  - niech 
te wyniki będą zapowie-
dzią dalszych sukcesów 
w nauce!

Jerzy Zatwarnicki otrzymał również stypendium Wójta 
Gminy Nowa Sól dla szczególnie uzdolnionych uczniów Alex podczas wręczenia nagród w „Medyku”
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DZIEŃ DZIECKA W GMINNYCH ŚWIETLICACH
1 czerwca br. przy 

placu „Klubu Seniora” 
w Nowym Żabnie od-
był się Dzień Dziecka 
dla świetlic z Lipin i 
Nowego Żabna. Na 
uczestników imprezy 
czekały liczne sma-
kołyki, m.in. wata 
cukrowa, popcorn, 
drożdżówki, pączki, 
słodycze, kiełbaski 
z ogniska oraz napo-
je. Pracownicy OPS-u 
przygotowali również 
wiele atrakcji takich 
jak przeciąganie liny, 
konkurs rysunkowy, 
konkurs rzutu do celu, 
zabawy z chustą ani-
macyjną, malowanie 
twarzy. Najwięcej go-
rących emocji wzbu-
dziło jednak wcielanie 
się w rolę strażaka, np. 
podczas jazdy wozem 
strażackim czy symu-
lacji gaszenia pożaru, 
a gdy temperatura się-
gała zenitu, konieczna 
była interwencja ma-
jąca na celu ochłodze-
nie atmosfery poprzez 
oblanie uczestników 
wodą. Na zakończe-

(ciąg dalszy ze strony 22.)

Gminy Nowa Sól z dnia 
9 kwietnia 2021 r. Do 
otrzymania stypendium 
na koniec roku szkol-
nego uprawnieni są 
uczniowie szkoły pod-
stawowej klas IV-VI, 
którzy otrzymali średnią 
ocen co najmniej 5,40, 
uczniowie klas VII-VIII 
ze średnią co najmniej 
5,20 oraz zdobywcy I-III 
miejsca w konkursach i 

olimpiadach przedmio-
towych na szczeblu po-
wiatowym, wojewódz-
kim, ogólnopolskim lub 
są finalistami konkursów 
artystycznych. Stypen-
dium przyznawane jest 
na wniosek złożony w 
Urzędzie przez dyrekto-
ra szkoły, rodziców lub 
prawnych opiekunów 
ucznia, opiekuna arty-
stycznego, a zatwierdza 
je Wójt w drodze decyzji 
administracyjnej. 

Absolwenci z Lubieszowa

nie dzieci otrzymały 
paczki ze słodyczami 
przygotowane przez 
OPS Gmina Nowa Sól 
oraz poduszki uszyte 

przez seniorów z Klu-
bu Seniora w Nowym 
Żabnie w ramach akcji 
„Seniorzy dzieciom”. 
Natomiast Wójt Gminy 

Nowa Sól Pani Izabela 
Bojko ufundowała pre-
zent, którego zawar-
tość z pewnością przy-
da się do urozmaicania 

zajęć realizowanych w 
świetlicach. Impreza 
została zorganizowana 
przy współpracy Gmi-
ny Nowa Sól z Ośrod-
kiem Pomocy Społecz-
nej Gmina Nowa Sól.

W imieniu Pani Wójt oraz Pani Kierownik OPS-u składamy ogromne podziękowania sponsorom, 
którzy wsparli to wydarzenie:
FIRMIE TOMS POLSKA SP. Z O.O. Z NOWEJ SOLI, 
NESTLE POLSKA S.A.ODDZIAŁ W KARGOWEJ 
ST. MAJEWSKI Z PRUSZKOWA
ROLNICZEJ SPÓŁDZIELNI PRODUKCYJNEJ „PRZYSZŁOŚĆ” Z REJOWA, 
PIEKARNI FIJOŁ- KULUS Z SIEDLISKA
PIEKARNI GRĘBOWICZ Z NOWEJ SOLI
GOSPODARSTWU ROLNEMU „SAD SOLNIKI” MAREK SZRON Z KOŻUCHOWA
HURTOWNI PAPIERNICZEJ SAKR Z NOWEJ SOLI
PANU WOJCIECHOWI JAKUBOWSKIEMU
GABRIELI MARCINISZYN ZE SZKÓŁKI JEŹDZIECKIEJ „KONICZYNKA” ZE SZPROTAWY
OCHOTNICZEJ STRAŻY POŻARNEJ Z PRZYBOROWA.
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ZA NAMI III ŚWIĘTO ROWERU 2021
Gmina Nowa Sól była 

partnerem III Święta Ro-
weru organizowanego 
przez Stowarzyszenie 
Przyjaciół Ziemi Otyń-
skiej. W ramach współ-
pracy przygotowaliśmy 
stoisko promocyjne przy 
naszym moście w Sta-
nach, z którego witali-
śmy nadjeżdżających 
rowerzystów! Sołectwo 
Stany wraz z Sołtysem i 
Radnym Pawłem Zuter-
kiem, Sołtys i Radna z 
Wrociszowa Pani Beata 
Boś oraz Koordynator 
Klub Seniora Nowe Żab-
no Pani Agnieszka Tom-
czak stanęli na wysoko-
ści zadania. Uczestnicy 
rowerowego święta i or-
ganizatorzy jednogłośnie 
okrzyknęli nasze stoisko 
najlepszym stoiskiem 
spośród wszystkich 
znajdujących się na wy-
znaczonych trasach! To 
właśnie u nas rowerzyści 
mogli odpocząć, posilić 
się i napić przed dalszą 
podróżą, jak również 
zakręcić kołem fortuny 
i wygrać ciekawe na-
grody... Wśród licznych 
smakołyków wymienić 
można m.in pajdę chleba 

święta i wsparliśmy je 
dopiero po raz pierwszy, 
ale mam nadzieję, że 
sprostaliśmy oczekiwa-
niom Stowarzyszenia, 
a nasza współpraca za-
owocuje na przyszłość. 
Dziękuję przede wszyst-
kim naszemu gminnemu 
zespołowi za przygoto-
wanie bogatego stoiska, 
które zachwyciło nie 
tylko uczestników wy-
darzenia, ale również 
samych organizatorów! 
Osobne podziękowania 
za rzeczowe wsparcie 
naszego stoiska kieruję 
w stronę Krainy Lasów 
i Jezior - Lokalna Grupa 
Działania - mówi Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko. 

ze smalcem i kiszonym 
ogórkiem, przepyszne 
domowe wypieki, owoce 
pochodzące z ekologicz-
nych upraw z terenów 
gminy, własnej roboty 
lemoniadę czy kompot. 
Dodatkową atrakcją był 
punkt Klub Zdrowego 
Stylu Życia „20-tka” - 
Joanna Żaguń oferujący 
pomiar BMI oraz poziom 
tłuszczu wisceralnego.

Ponadto Wójt Gminy 
Nowa Sól Pani Izabela 
Bojko ufundowała na-
grodę, którą wręczyła 
osobiście podczas głów-
nego losowania nagród 
na placu przy placu „Zło-
tego Łanu” w Nowej 
Soli.

„Jestem pod ogrom-
nym wrażeniem rozma-
chu przedsięwzięcia i 
inicjatywy zaproszenia 
do udziału w wydarzeniu 
sąsiednich gmin, w tym 
również gminy wiejskiej 
Nowa Sól. Dziękuję, że 
mogliśmy dołożyć swo-
ją cegiełkę do promocji 
aktywnego stylu życia i 
ścieżki rowerowej prze-
biegającej przez naszą 
gminę. Co prawda, była 
to już trzecia edycja Gminne stoisko przy moście w Stanach wabiło smakołykami i nagrodami

Na placu przy Złotym Łanie Wójt wręczyła nagrodę 
od Gminy Nowa Sól, a od organizatorów otrzymała 
pamiątkową koszulkę 

Rowerzyści z chęcią zatrzymywali się by 
skorzystać z gościny naszego stoiska

WSPÓŁPRACA SIĘ OPŁACA SENIORZY Z NASZEGO KLUBU WCIĄŻ SĄ 
AKTYWNI I NIE STRASZNA IM PANDEMIA16 czerwca br. w sali 

wiejskiej w Nowym Żab-
nie odbyła się  XXVI 
nadzwyczajna sesja Rady 
Gminy Nowa Sól, pod-
czas której Radna i Soł-
tys Pani Beata Boś oraz 
Radny i Sołtys Pan Paweł 
Zuterek otrzymali pisem-
ne podziękowania oraz 
kosze z produktami regio-
nalnymi z Winnicy Kinga.

„Składam ogromne 
podziękowania za przy-
gotowanie stoiska pro-
mującego Gminę Nowa 
Sól podczas III Święta 
Roweru i jednocześnie 
wyrażam nadzieję na dal-
szą równie profesjonalną 
współpracę w przyszło-
ści.” – powiedziała Wójt 
Gminy Nowa Sól Pani 
Izabela Bojko. 

Z uwagi na pandemię 
zostały ograniczone spo-
tkania w dużym gronie, 
w Klubie odbywają się 
spotkania indywidualne 
lub w małych grupach z 
zastosowaniem obowią-
zujących zasad bezpie-
czeństwa. Koordynator 
Pani Agnieszka Tomczak 
odwiedza również se-
niorów w ich domach, 
kontaktuje się z każdym 
zapisanym uczestnikiem 
telefonicznie lub przez 
komunikator interneto-

Na zdjęciu od lewej: Radny i Sołtys Stanów, Wójt 
Gminy Nowa Sól, Radna i Sołtys Wrociszowa, 
Przewodniczący Rady Gminy

Klub Seniora w Nowym Żabnie powstał dzięki inicjatywie Wójta Gminy Nowa Sól 
Pani Izabeli Bojko. Na utworzenie placówki Gmina pozyskała dofinansowanie z 
programu wieloletniego „Senior+” na lata 2015-2020, realizowanego przez Mi-
nisterstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej. Od wielkiego otwarcia minęły 
niecałe dwa lata. Sprawdzamy co dzieje się tam dziś i jak wygląda działalność 
Klubu w czasie pandemii. wy Messenger. W ra-

mach akcji propagowa-
nia czytelnictwa Klub 
dowozi książki do do-
mów zainteresowanych 
osób. Seniorzy są rów-
nież zachęcani do wyko-
nywania własnoręcznych 
prac w domach, przy po-
mocy wydrukowanych 
instrukcji oraz filmików 
instruktażowych za-
mieszczanych na stronie 
Facebook Klub Seniora 
Nowe Żabno. Zajęcia 
ruchowe odbywają się 
głównie na świeżym (ciąg dalszy na stronie 21.)

powietrzu, w tym m.in. 
liczne spacery w No-
wym Żabnie i w Przy-
borowie. Warto w tym 
miejscu podkreślić, że 
uczestnikami zajęć są nie 
tylko mieszkańcy Nowe-
go Żabna, ale również 
Przyborowa, Chełmka, 
Kiełcza i Stawów. A co 
o Klubie mówią sami 
uczestnicy? „Jestem za-
chwycona tym, że w na-
szej gminie powstał Klub 
Seniora. Jest to wspania-
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CHCEMY POZNAĆ TWOJE ZDANIE
Wójt Gminy Nowa 

Sól Izabela Bojko oraz 
dyrektor Zespołu Edu-
kacyjnego w Przyboro-
wie Sylwester Buczyń-
ski, dostrzegając istotę 
Uniwersytetów Trze-
ciego Wieku w ob-
szarze edukacji oraz 
aktywizacji seniorów, 
wychodząc naprzeciw 
oczekiwaniom miesz-
kańców, zamierzają 
utworzyć Uniwersytet 
Trzeciego Wieku w 
Gminie Nowa Sól w m. 
Przyborów. Osoby wy-
rażające chęć uczest-

nictwa w zajęciach 
organizowanych przez 
Uniwersytet Trzecie-
go Wieku proszone są 
o wypełnienie anoni-
mowej ankiety, która 
pozwoli dostosować 
ofertę zgodnie z Pań-
stwa oczekiwaniami. 
Emerytura, renta lub 
brak aktywności zawo-
dowej wcale nie mu-
szą oznaczać izolacji, 
samotności, nudy oraz 
braku kontaktów spo-
łecznych. Chcemy, aby 
nasz Uniwersytet Trze-
ciego Wieku był dla 

(ciąg dalszy ze strony 22.)

ła inicjatywa, która daje 
nam możliwość aktyw-
nego spędzania czasu na 
emeryturze. Nie spoczy-
wamy na laurach, dbamy 
o kondycję fizyczną i 
wykonujemy przeróżne 
prace ręczne. Robimy 
to, czego wcześniej nie 
miałyśmy okazji robić i 
to właśnie tutaj odkryły-
śmy nasze talenty! Dzię-
kujemy Gminie za taką 
możliwość.” – mówi Mi-
rosława Ryntowt z Przy-
borowa, która związana 
jest z Klubem od same-
go początku jego istnie-
nia. „Najważniejsze jest 
to, że mamy możliwość 
spotkań. Robimy to dla 
siebie, odpoczywamy od 
codziennych obowiąz-
ków, wykonujemy pra-
ce plastyczne, szyjemy 
na maszynie pod okiem 

wspaniałej Pani koordy-
nator, która zaraża nas 
swoim entuzjazmem i 
jest bardzo cierpliwa. W 
dodatku mamy bardzo 
fajnego Pana kierowcę, 
który nas przywozi na 
zajęcia, zawsze wysłu-
cha i dostosuje się do 
nas.” – dodaje Pani Ge-
nowefa Prymakowska z 
Przyborowa.

Dotychczas najwięk-
szym zainteresowaniem 
cieszyły się zajęcia kre-
atywne, podczas których 
seniorzy wykonywali 
m.in. ozdoby świątecz-
ne (znaną im już bardzo 
dobrze techniką deco-
upage), wydmuszki gę-
sie, donice, stroiki, a 
także kartki i pierniki, 
które wraz z paczkami 
upominkowymi trafiły 
do najstarszych lub naj-
bardziej potrzebujących 
mieszkańców gminy 

Nowa Sól. Klub zapro-
ponował swoim uczest-
nikom także warszta-
ty florystyczne (przy 
współudziale Stowarzy-
szenia Kraina Lasów i 
Jezior), warsztaty two-
rzenia świec z ekologicz-
nego, nietoksycznego 
wosku sojowego, szycie 
poduszek „wałków” z 
pozyskanych od sponso-
rów tkanin i wypełnień 
oraz tworzenie wiosen-
nych obrazów. Dla indy-
widualnych osób, zgod-
nie z potrzebami, odbył 
się instruktaż obsługi 
smartfona z prezentacją 
podstawowych funkcji. 
Co ciekawe, w Klubie 
można ćwiczyć nie tyl-
ko ciało, ale również 
umysł- specjalne zadania 
z „Gimnastyki umysłu” 
seniorzy rozwiązują w 
domu, a te trudniejsze 
rozwiązywane są pod-

czas wspólnych spotkań. 
Od maja wznowione 
zostały spotkania czy-
telnicze indywidulane 
lub w małych grupach, 
podczas których odby-
wają się dyskusje literac-
kie, głównie w oparciu o 
przeczytane w danym ty-
godniu książki. 2 razy w 
tygodniu odbywają się w 
ćwiczenia kondycyjno- 
wzmacniające z rehabi-
litantką. 

„Stopniowo znoszone 
obostrzenia związane 
z pandemią pozwalają 
na ponowne spotkania 
integracyjne, pozwala-
ją aktywnie włączać się 
większej grupie senio-
rów w różne zajęcia lub 
zwyczajnie spotykać 
się z innymi ludźmi na 
„pogaduchy”. Klub Se-
niora daje możliwość 
poznania bliżej innych 
uczestników, spotkań 

przy kawie i herbacie, 
odkrywania zaintere-
sowań czy nabywania 
nowych umiejętności. 
Co ważne, w Klubie na 
stałe zagościła integracja 
międzypokoleniowa, w 
ramach której włączamy 
się w liczne akcje pod 
hasłem „seniorzy dzie-
ciom”.  W ramach tego 
przedsięwzięcia, w ostat-
nim czasie Panie szyły 
poduszki niespodzianki 
dla dzieci ze świetlic 
z terenu naszej gminy. 
Miła atmosfera i dobra 
współpraca to nasze atu-
ty! Moja praca jest moją 
pasją, dlatego codziennie 
chodzę do pracy z uśmie-
chem, a podczas zajęć 
wytwarzają się między 
nami same pozytywne 
fluidy!” – mówi koor-
dynator Klubu Seniora 
w Nowym Żabnie Pani 
Agnieszka Tomczak.

Ich dewizą stało się powiedzenie „w zdrowym ciele zdrowy duch” Nasze seniorki zawsze znajdą czas na gimnastykę na świeżym powietrzu

wszystkich zaintereso-
wanych ciekawą alter-
natywą spędzania wol-
nego czasu. Zadaniem 
szkoły jest przygoto-
wanie szerokiej gamy 
interesujących wykła-
dów i warsztatów, któ-
re wesprą seniorów w 
codziennym rozwoju i 
nauce nowych umiejęt-
ności, pozwolą twór-
czo i aktywnie spędzać 
czas oraz nawiązywać 
to co najważniejsze - 
przyjaźnie.

Serdecznie zapra-
szamy do wypełnie-

nia ankiety, która do-
stępna jest na stronie 
internetowej www.
gminanowasol.pl w 
zakładce „Dla Miesz-
kańca”/”Ankieta dot. 
utworzenia UTW w 
Przyborowie” i odesła-
nie lub złożenie jej w 
sekretariacie Zespołu 
Edukacyjnego w Przy-
borowie (ul. Szkolna 
18A), w Klubie Senio-
ra Nowe Żabno (Nowe 
Żabno 3A) lub prze-
słanie drogą mailową 
na adresy: przybo-
rowszkola@op.pl lub 
agnieszka.tomczak@
gminanowasol.pl  
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FESTYN RODZINNY W CIEPIELOWIE 

Impreza wystarto-
wała bogatym progra-
mem zabaw, animacji 
i konkursów przygoto-
wanym przez Koordy-
nator Klubu Seniora w 
Nowym Żabnie Panią 
Agnieszkę Tomczak, 
którą wspierała Radna 
i Sołtys Wrociszowa 
Pani Beata Boś. Ponad-
to na najmłodszych cze-
kały darmowe stoiska z 
watą cukrową, popcor-
nem i dmuchańcami. 
Niewątpliwie najwięk-
szą atrakcją była wal-
ka bokserska - starcie 
dwóch największych 
tytanów: Wójt kontra 
Sołtys. Zawodnicy do-
starczyli widzom wiele 
śmiechu i emocji i na 
szczęście wyszli z bi-

19 czerwca br. w Ciepielowie miał miejsce Festyn Rodzinny, który podczas 
otwarcia „Leśnej Enklawy” został przerwany z powodu niesprzyjających warun-
ków atmosferycznych. twy bez szwanku. Wy-

darzeniu towarzyszyło 
przygotowane przez 
Sołtysa Ciepielowa 
ognisko z kiełbaskami, 
a wieczorem rozpoczę-
ły się tańce pod chmur-
ką – zagrał DJ WinThe-
Race.

Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko dzię-
kuje wszystkim oso-
bom zaangażowanym 
w organizację festynu: 
Pani Agnieszce Tom-
czak i Pani Beacie Boś 
– za przygotowanie 
ponad 4 godzinnego 
programu zabaw dla 
całych rodzin, Sołty-
sowi Ciepielowa Panu 
Grzegorzowi Osieckie-
mu oraz Radzie Sołec-
kiej z Ciepielowa za 
współorganizację fe-

Panu Przemysławowi 
Ficnerowi i pracowni-
kom Urzędu za uatrak-
cyjnienie imprezy w 
przebraniach maskotek. 
„Po raz kolejny udo-
wodniliście Państwo, 
że wspólnymi siłami 
możemy zdziałać na-
prawdę wiele i przy 
tym bardzo dobrze się 

bawić. Dziękuję i mam 
nadzieję, że to dopiero 
początek naszej dobrej 
współpracy, która z 
pewnością zaowocu-
je w przyszłości, przy 
okazji organizacji ko-
lejnych imprez w na-
szej gminie.”- mówi 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko.

stynu, Sołtysowi Lipin 
Panu Adamowi Kusa i 
jego małżonce Monice 
za pomoc przy stoisku 
z popcornem i watą 
cukrową, a także Soł-
tysowi Nowego Żabna 

Pamiątkowe zdjęcie po jednej z wielu zorganizowanych zabaw

Jedną z konkurencji był „Masterchef” – młodzi cukiernicy przygotowywali desery

Walkę bokserską wygrała Wójt Gminy Nowa Sól Izabela Bojko Pociąg zachęcił do tańca dzieci i dorosłych
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POWITANIE LATA W LUBIESZOWIE

 „Dziękuję bardzo 
dyrektor szkoły Pani 
Beacie Artwińskiej za 
aprobatę mojego pomy-
słu i pełną gotowość do 
działania. Wspólnymi 
siłami stworzyliśmy 
wydarzenie, dzięki któ-
remu dzieci z Lubieszo-
wa i okolic otrzymały 
chwilę radości po nie-
łatwym roku szkolnym, 
trwającym w czasie pan-
demii i nauki zdalnej. W 
końcu wszyscy możemy 
odetchnąć, spotkać się 
w pełnym gronie, ko-
rzystać z uroków pięk-
nej pogody i otaczają-
cej nas przyrody, które 
towarzyszą nam w tym 
zrewitalizowanym par-
ku. Życzę wszystkim 
szalonej zabawy, rado-
ści ze wspólnie spędza-
nych chwil i udanych 
wakacji!” – powiedzia-
ła Izabela Bojko Wójt 
Gminy Nowa Sól

 3 godzinna impreza 
obfitowała w przeróżne 
atrakcje i smakołyki. 
Były dmuchane zamki 
i klocki, konkursy przy-
gotowane przez nauczy-
cieli oraz nagrody ufun-
dowane przez Wójta , 
bańki mydlane, maskot-
ki, ognisko z kiełba-
skami, ciasta upieczone 
przez rodziców, napoje, 
owoce i popcorn.

Oprócz licznie zgro-
madzonych dzieci, wy-

23 czerwca br. w „Parku Folwarcznym” w Lubieszowie odbył się festyn z okazji 
„Powitania Lata”. Impreza została zorganizowana przy współpracy Gminy Nowa 
Sól i Szkoły Podstawowej  w Lubieszowie. Radna i Sołtys Wroci-

szowa Pani Beata Boś. 
 Dziękujemy Krainie 

Lasów i Jezior - Lokal-
na Grupa Działania za 
kolejne wsparcie rze-
czowe naszego wyda-
rzenia.

chowawców i nauczy-
cieli, swoją obecnością 
podczas festynu za-
szczycili nas Proboszcz 
parafii pw. Świętej Ro-
dziny w Lubieszowie 
ks. Robert Tomalka oraz 

Jedną z atrakcji były bańki mydlane

Zdjęcie z najmłodszą uczestniczką festynu Blanką Największe show zrobiły tańce z maskotkami

Pamiątkowe zdjęcie z uczestnikami festynu

Przeciąganie liny zaczęli dorośli 
– kobiety kontra mężczyźni

Jedną z atrakcji były dmuchane zamki

KONCERT SZANTY W ZIELONYM AMFITEATRZE
24 lipca br. w „Zie-

lonym Amfiteatrze” w 
Lubięcinie odbył się 
koncert szanty, podczas 
którego miała miejsce 
zbiórka charytatywna 
na leczenie 3 letniej 
Martynki Lehmann.  
Kwestę zorganizowa-
ły sołectwa Lubięcin 
oraz Chełmek. Tego 
wieczoru gościliśmy na 
scenie wyśmienitych 
artystów. Jako pierw-
sza wystąpiła Marta 

Śliwa, a towarzyszyli 
jej: Wojciech Winiarski 
(gitara solowa) oraz Ja-

kub Kaczmarek (bas). 
Swoją muzyką opowie-
działa głównie o tym, 

co sama przeżyła, o jej 
drodze do żeglowania, 
o samym żeglowaniu, 

Zespół „Za Horyzontem” urzekał pięknym śpiewem, tańcem i kolorowymi strojami.

o wędrówce nie tylko 
tej wodnej, ale także o 
poznawaniu świata na 

(ciąg dalszy na stronie 26.)
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lądzie. Przed godzi-
ną 21.00 powitaliśmy 
żeglarsko-folkowy ze-
spół z Wrocławia „Za 
Horyzontem”. Grupa 
zaprezentowała własny, 
autorski materiał prze-
platany tradycyjną mu-
zyką irlandzką. Było 
to przede wszystkim 
przedstawienie świa-
ta morza widzianego 
oczami kobiet, zaklęte-
go w tekstach utworów, 
kolorowych strojach i 
tańcu. 

„ Z d e c y d o w a l i ś m y 
się na zorganizowanie 

koncertu szanty głów-
nie z racji lokalizacji 
naszego amfiteatru, 
który jest położony 
nad przepięknym i ma-
lowniczym Jeziorem 
Kochanowskim. Ten 
rodzaj muzyki ideal-
nie wkomponowuje się 
w klimat tego miej-
sca. Co prawda, było 
to pierwsze spotkanie 
mieszkańców z muzy-
ką żeglarską, ale mam 
nadzieję, że na stałe 
wpisze się w kalendarz 
kulturalnych wydarzeń. 
Dodatkowo cieszy fakt, 
że sołectwa się zmobili-
zowały i przygotowały 

stoiska oferujące same 
przepyszne smakołyki. 
Dochód z ich sprzeda-
ży został przekazany 
na rzecz naszej cięż-
ko chorej mieszkanki. 
Dziękuję wszystkim 
zaangażowanym oso-
bom!”-  mówi Wójt 
Gminy Nowa Sól Iza-
bela Bojko. 

Oprócz gastronomii 
przygotowanej przez 
sołectwa, była słodka 
budka z lodami i gofra-
mi oraz rustykalny bar 
mobilny oferujący ide-
alnie schłodzone piwa 
craftowe i rzemieślni-
cze lemoniady.

Marta zaprezentowała utwory pochodzące z jej 
dwóch autorskich solowych płyt „Pośrodku”  
i „Kokosowa Wyspa”.  

Pierwszy koncert szanty przypadł 
do gustu lubięcińskiej publiczności.

URODZINY NAJSTARSZYCH MIESZKAŃCÓW GMINY
Wójt Gminy Nowa Sól 

tradycyjnie odwiedza so-
lenizantów z terenu gmi-
ny, którzy ukończyli 90 
lat. Niestety ze względu 
na sytuację epidemio-

logiczną, wizyty były 
tymczasowo odwołane, 
a listy gratulacyjne wy-
syłane pocztą. Z końcem 
czerwca urodzinowe wi-
zyty zostały wznowione.

Pani Zofia otrzymała 
przepiękny bukiet kwiatów 
oraz list gratulacyjny z naj-
lepszymi życzeniami. Dziś 
jest szczęśliwą mamą, bab-
cią, prababcią, a nawet pra-
prababcią i zawsze może 
liczyć na troskę ze strony 
najbliższej rodziny.

Podczas spotkania w 
domu Pani Zofii okazało 
się, że jej młodość zosta-
ła opisana w 2014 r. przez 
mieszkańca Lubięcinia – 
Oliwiera Jasińskiego ucznia 
CKZiU „Elektryk” w No-
wej Soli. Pokrótce przybli-
żymy Państwu „Biografię 
Zofii Makowskiej - Bóg ka-
zał żyć…”, opowiadającą o 
losach dziewczynki, której 
życie diametralnie odmie-
niło się 10 lutego 1940 
r.- w tym dniu rosyjscy 
oficerowie NKWD przy-
byli do  domu rodzinnego 
w Dąbrownej (Ukraina), 
by całą rodzinę Pani Zofii 
zesłać na Sybir. Panujące 
tam warunki przyczyni-
ły się niestety do śmierci 

11 lipca 92 lata skończyła Pani Zofia Makowska z Lubięcina!

Z tej okazji Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko 
przybyła do domu soleni-
zantki, by osobiście zło-
żyć życzenia, przekazać 
list gratulacyjny oraz bu-
kiet kwiatów. Droga Pani 
Ireno! Niech każdy dzień 
wnosi w Pani życie coraz 

13 lipca br. 92. rocznicę urodzin świętowała Pani Irena 
Krystyna Łabzda z Lipin. więcej ciepła i miłości ze 

strony najbliższych osób 
oraz napawa radością i 
poczuciem dumy  z życio-
wych doświadczeń! Jesz-
cze raz w imieniu wszyst-
kich mieszkańców gminy 
składamy życzenia zdro-
wia i szczęścia, wszystkie-
go dobrego!

najmłodszego (rocznego) 
brata, co było najbardziej 
dramatycznym momentem 
podczas pobytu w obozie. 
Po dwóch latach zesłania 
i ciężkiej pracy przewie-
ziono Panią Zofię i całą jej 
rodzinę do Azji Środkowej, 
w okolice miasta Taszkent. 
Praca w kołchozie okaza-
ła się być zbawieniem, bo 
„tam zawsze znalazło się 
coś do jedzenia”. Wtedy też 
ojciec Pani Zofii, Franci-
szek Stanisławków zgłosił 
się na ochotnika do armii 
generała Andersa, by wal-

czyć za wolność. W 1946 
roku rodzina wróciła do 
domu, a następnie na stałe 
osiedliła się w Lubięcinie, 
gdzie Pani Zofia mieszka 
do dziś. Historia tych trud-
nych przeżyć kończy się 
słowami „Kiedy wrócili-
śmy do Polski, codziennie 
gotowałam sobie ziemnia-
ki, które dostawaliśmy od 
uprzejmych ludzi. Gotowa-
łam je w skórkach i tak też 
je zjadałam. Przez pięć lat 
nie smakowałam ziemnia-
ka, po powrocie jadłam je 
w skórkach…”.

W imieniu władz 
samorządowych oraz 
wszystkich mieszkań-
ców gminy Nowa Sól 
serdeczne gratulacje 
oraz z serca płynące ży-
czenia dalszych długich 
lat w zdrowiu i szczęściu 
złożyła Pani Izabela Boj-
ko Wójt Gminy Nowa 

29 czerwca świętowaliśmy 92. urodziny Pana Piotra Rogowicza z Wrociszowa!
Sól. Miłą niespodziankę 
dla Pana Piotra przygo-
towała również Radna i 
Sołtys Wrociszowa Pani 
Beata Boś, która od-
wiedziła solenizanta ze 
słodkim poczęstunkiem. 
Pan Piotr nie ukrywając 
wzruszenia podziękował 
za okazaną mu pamięć 

i oprowadził gości po 
swoim ogrodzie. Mimo 
sędziwego wieku wciąż 
ma niezawodną pamięć, 
jest pełen wigoru i co 
najważniejsze - planuje 
jeszcze zwiedzać An-
glię. Panie Piotrze, jesz-
cze raz wszystkiego naj-
lepszego!

(ciąg dalszy ze strony 25.)
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„Zielony Amfiteatr” w Lubięcinie nocą

Most w Stanach nocą
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